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Milí spoluobčané,

adventní čas s sebou přináší těšení… na Vánoce, na setkání s blízkými, na sváteční atmo-
sféru a později také na nové zážitky v nadcházejícím roce. Kdo ví, co nás čeká. Ale všichni 
věříme, že to bude dobré. A když vstoupíme do nového roku, budeme plni předsevzetí, že 
si všechno uděláme ještě lepší. 

I pro nás je nový rok, který nás čeká, novou výzvou k tomu, abychom dělaly věci ještě 
lépe. Cítíme velkou zodpovědnost za naši obec a její rozvoj. I přes všechny peripetie, přes 
které proplouváme a které musíme řešit, se snažíme krůček za krůčkem jít dál, lépe a výš. 
Před více než rokem jsme všechny tři plné nadšení a plánů, že odvedeme kus dobré práce, 
skočily do vody zvané „správa obce“. Možná to byly naivní představy, ale stejně se jich 
chceme držet. Protože to znamená, že se snažíme dosáhnout pozitivního posunu pro co 
nejvíce obyvatel naší obce, i když leckdy nejsou podmínky jednoduché a cestička ušlapa-
ná a často by bylo jednodušší zvolit řešení, které se snadno nabízí.

A tak chceme popřát nám všem, aby se nám splnily vánoční sny o blízkosti těch, na 
kterých nám záleží, a v novém roce abychom cítili neutuchající nadšení a inspiraci pro to, 
co považujeme za správné.

Krásné svátky!
Michaela Peigerová, Vendula Gálová a Kateřina Studničková

Fotografie na titulní straně: Kateřina Studničková
Fotografie na titulní straně v minulém čísle 03/2023: Lukáš Slavík
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V Á N O Č N Í  O T E V Ř E N Í  K A P L I Č K Y
S V.  V Á C L A V A  V  Ř E Ž I

Otevření kapličky 24. 12. a 25. 12. 
13.30–16.30 
Kaplička sv. Václava bude pro obyvatele 
obce a další příchozím otevřena 24. 12. 
a 25. 12., a to vždy v době 13.30 až 16.30. 
Kaplička je každoročně krásně vánočně 
vyzdobena, nechybí vánoční stromek, 
betlém, vůně kadidla. V  letošním roce 

přibude i velký betlém vyrobený dětmi 
během adventní dílny.

Oba dny bude možnost odnést si 
Betlémské světlo, které si vyzvedneme 
od skautů.

Novinkou těchto Vánoc je pozvání 
na 24. 12. na sousedské zpívání koled 
od 14.00 před kapličkou. Tradiční ko-

ledy zahrají místní hudebníci. Vezměte 
rodinu, děti, přátele, domácí zvířátka 
a přijďte si zazpívat a zažít tu pravou vá-
noční atmosféru.

Kateřina Špidlenová
SPŠ Husinec-Řež 

 VÁNOČNÍ PROGRAM - Kaple svatého Václava

24. 12. neděle, Štědrý den Vigilie Narození Páně 13.00–16.00 Rozdávání Betlémského světla

25. 12. pondělí Slavnost Narození Páně 11.30 Bohoslužba

1. 1. 2024 pondělí Slavnost Matky Boží, Panny Marie
Světový den modliteb za mír 11.30 Bohoslužba

6. 1. sobota Slavnost Zjevení Páně Tříkrálová sbírka

7. 1. neděle Svátek Křtu Páně 11.30 Bohoslužba

Přijměte prosím pozvání do kapličky sv. Václava v době vánoční. Jako již třetí rok pro vás bude přichystána vánočně vyzdobená 
kaple, betlém, Betlémské světlo a drobné občerstvení. Letos máme navíc ještě jednu novinku.
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Usnesení č. 5/1/2023
Zastupitelstvo volí ověřovateli zápisu 
z veřejného zasedání pana Daniela Mü-
nicha a pana Václava Srbu.

Usnesení č. 5/2/2023
Program zasedání:
1. Zahájení, schválení programu
2. Kontrola usnesení z 10. 7. 2023
3. Přijetí dotace a dofinancování stavby 
hasičské zbrojnice
4. Schválení členů komise pro výběrové 
zřízení na zhotovení tělocvičny
5. Schválení členů komise pro výběrové 
řízení na zhotovení přístavby budovy 
školy
6. Smlouva o smlouvě budoucí o reali-
zaci přeložky – ČEZ Distribuce a. s.
7. Smlouva o smlouvě budoucí o reali-
zaci přeložky – ČEZ Distribuce a. s. 
8. Rozpočtové opatření č. 5
9. Ostatní
10. Závěr

Usnesení č. 5/3/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
realizaci akce s názvem „Obec Husi-
nec – výstavba nové požární zbrojnice“ 
a zavazuje se dofinancovat rozdíl mezi 
celkovou cenou předmětu plnění a po-
skytnutou dotací od Ministerstva vnit-
ra – Generálního ředitelství Hasičského 
záchranného sboru České republiky 
v rámci dotačního programu Dotace 
pro jednotky SDH obcí, výzvy JSDH_
V3_2023 – Stavba nebo rekonstrukce 
požární zbrojnice, do plné výše z vlast-
ních zdrojů. 

Usnesení č. 5/4/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
přijetí dotace z rozpočtu Středočeského 
kraje z Programu 2023 pro poskytování 
dotací z rozpočtu Středočeského kraje 
ze Středočeského Fondu podpory dob-
rovolných hasičů a složek IZS v rámci 
Tematického zadání „Kofinancování 
účelových investičních akcí/projektů 

z rozpočtu Středočeského kraje váza-
ných na program zabezpečovaný MV 
GŘ HZS ČR Dotace pro jednotky SDH 
obcí“, Oblast podpory: Stavba nebo re-
konstrukce požární zbrojnice, na akci 
s názvem „Obec Husinec – výstavba 
nové požární zbrojnice“. Zastupitelstvo 
obce rovněž schvaluje uzavření přísluš-
né smlouvy o poskytnutí dotace. 

Usnesení č. 5/5/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí 
o  realizaci přeložky distribučního zaří-
zení určeného k dodávce elektrické ener-
gie se společností ČEZ Distribuce a. s. 
a k podpisu Smlouvy pověřuje starostku 
obce Michaelu Peigerovou. Text smlou-
vy je přílohou č. 1 tohoto zápisu.

Usnesení č. 5/6/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvalu-
je rozpočtové opatření č. 5/2023, které 
tvoří přílohu č. 2 tohoto zápisu.

Usnesení č. 6/1/2023
Zastupitelstvo volí ověřovateli zápi-
su z  veřejného zasedání paní Kateřinu 
Studničkovou a pana Pavla Martináska.

Usnesení č. 6/2/2023
Program zasedání:
1. Zahájení, schválení programu
2. Důležitá témata měsíce
3. Kontrola usnesení z 11. 9. 2023

4. Schválení mimořádného příspěvku 
pro ZŠ a MŠ Husinec-Řež
5. Schválení podání žádosti o dotaci na 
stavbu tělocvičny
6. Schválení členů komise pro výběrové 

S O U H R N  U S N E S E N Í  K   Z Á P I S U  Č .   5 / 2 0 2 3 
Z E  Z A S E D Á N Í  Z O  H U S I N E C  K O N A N É H O 
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Usnesení č. 7/1/2023
Zastupitelstvo volí ověřovateli zápisu 
z veřejného zasedání paní Hanu Kro-
mmerovou a paní Jitku Kroupovou.

Usnesení č. 7/2/2023
Program zasedání:
1. Zahájení, schválení programu
2. Složení slibu zastupitele

3. Volba předsedy kontrolního výboru
4. Hlasování o odvolání starostky
5. Hlasování o odvolání místostarostky 
6. Závěr

Usnesení č. 7/3/2023
Zastupitelstvo obce Husinec volí před-
sedu kontrolního výboru pana Davida 
Brože.

S O U H R N  U S N E S E N Í  K   Z Á P I S U  Č .   7/ 2 0 2 3 
Z  M I M O Ř Á D N É H O  Z A S E D Á N Í  Z O  H U S I N E C 

K O N A N É H O  D N E  3 0 .  1 0 .  2 0 2 3

řízení na zhotovení stavby tělocvičny
7. Řešení situace v ulici Zahradní
8. Rozpočtové opatření č. 6
9. Ostatní
10. Závěr

Usnesení č. 6/3/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
převedení částky 200 tis. Kč z rozpočtu 
obce do rozpočtu Základní a mateřské 
školy Husinec-Řež pro účely poskytnutí 
odměn pedagogickým a nepedagogic-
kým pracovníkům. 

Usnesení č. 6/4/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
podání žádosti o dotaci na akci „Výstav-
ba tělocvičny v obci Husinec“ v  rámci 
dotační Výzvy 12/2023 Regiony ÚSC, 
SK/TJ 2023 – Investice nad 10 mil. Kč 
z  Programu č. 162 52 Regionální spor-
tovní infrastruktura 2020–2025 posky-
tovatele Národní sportovní agentury.
Zastupitelstvo obce schvaluje použití 
finančních prostředků pro spolufinan-

cování akce „Výstavba tělocvičny v obci 
Husinec“ z obecního rozpočtu v  mini-
mální výši 30 % celkových způsobilých 
výdajů a zároveň schvaluje financování 
veškerých nezpůsobilých výdajů akce 
z obecního rozpočtu.

Usnesení č. 6/5/2023
Zastupitelstvo obce Husinec jmenuje 
v rámci výběrového řízení na stavbu tě-
locvičny, v souladu s § 42 odst. 1 zákona 
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných 
zakázek (dále jen zákon), pětičlennou 
komisi ve složení Vendula Gálová, Kate-
řina Studničková, Petr Mixa, Lucie An-
dreasová Pavlíčková a Václav Srba a dále 
náhradníka, kterým bude v případě po-
třeby jeden z dalších členů zastupitelstva 
obce Husinec. Zastupitelstvo obce Husi-
nec tímto stanovuje, že výběrové řízení 
bude vedeno jako otevřené a pověřuje 
jmenovanou komisi k  provádění úko-
nů podle Zákona. Jedná se především 
o úkony spojené s otevíráním nabídek, 
posouzením a hodnocením nabídek. 

Komise pověřuje starostku obce pro-
vedením výběru dodavatele v souladu 
s doporučením hodnotící komise. Dále 
zastupitelstvo pověřuje starostku obce 
provedením případného rozhodnutí 
o vyloučení účastníka a o zrušení zadá-
vacího řízení v zákonem stanovených 
případech. 

Zastupitelstvo obce pověřuje starost-
ku obce podpisem smlouvy s vybraným 
dodavatelem.

Usnesení č. 6/6/2023
Zastupitelstvo obce Husinec pověřuje 
starostku Michaelu Peigerovou k  jed-
nání se zástupci společností v ulici 
Zahradní a vyřešení dopravní situace 
v tomto prostoru. 

Usnesení č. 6/7/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvalu-
je rozpočtové opatření č. 6/2023, které 
tvoří přílohu č. 1 tohoto zápisu.
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Usnesení č. 8/1/2023
Zastupitelstvo volí ověřovateli zápisu 
z veřejného zasedání paní Vendulu Gá-
lovou a pana Davida Brože.

Usnesení č. 8/2/2023
Program zasedání:
1. Zahájení, schválení programu
2. Důležitá témata měsíce
3. Kontrola usnesení z 9. října 2023
4. Informace o dílčím přezkoumání 
hospodaření 
5. Pověření kontrolního výboru zastu-
pitelstvem k provedení kontroly inter-
ních směrnic OÚ
6. Informace o výsledcích kontroly fi-
nančního výboru
7. Schválení rozpočtu obce pro rok 
2024 
8. Schválení střednědobého výhledu 
obce pro roky 2025 a 2026
9. Schválení plánovací smlouvy se spo-
lečností Gusinech s. r. o.
10. Schválení odpisového plánu ZŠ 

a MŠ Husinec-Řež pro rok 2024 
11. Rozpočtové opatření č. 7
12. Ostatní
13. Závěr

Usnesení č. 8/3/2023
Zastupitelstvo pověřuje kontrolní výbor 
provedením kontroly interních směrnic 
a předpisů obecního úřadu.

Usnesení č. 8/4/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
v paragrafu pro základní školy zvýše-
ní položky pro odměny z  původních 
500 000 Kč na 600 000 Kč.

Usnesení č. 8/5/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
rozpočet obce Husinec pro rok 2024 ve 
znění přílohy č. 1 tohoto zápisu.

Usnesení č. 8/6/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
střednědobý výhled rozpočtu na rok 

2025 a 2026 ve znění přílohy č. 2 tohoto 
zápisu.

Usnesení č. 8/7/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
uzavření Plánovací smlouvy se společ-
ností Gusinech s. r. o. a k  podpisu do-
hody pověřuje starostku obce Michaelu 
Peigerovou. Text dodatku je přílohou 
č. 3 tohoto zápisu.

Usnesení č. 8/8/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvaluje 
odpisový plán ZŠ a MŠ Husinec-Řež 
pro rok 2024. Odpisový plán je přílohou 
č. 4 tohoto zápisu.

Usnesení č. 8/9/2023
Zastupitelstvo obce Husinec schvalu-
je rozpočtové opatření č. 7/2023, které 
tvoří přílohu č. 5 tohoto zápisu.
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Z P R Á V Y  Z  O B C E

Společenské akce
V  podzimním čase jsme uspořádali 
první Gulášfest, který dopadl nad naše 
očekávání. Všechny uvařené guláše se 
snědly. Jelikož bylo na místě ještě mno-
ho hladových hlav, přítomné týmy se 
spojily a na místě ještě společně uvařily 
výborný buřtguláš. Děti si užily připra-
venou zábavu od dýňování po kejklíře 

a za hudby kapely si mohli přítomní za-
tančit. Jsme rádi, že se park U Pasáčka 
dá využít na tento typ akcí a těšíme se 
na další. Také průvod sv. Martina opět 
došel k Pasáčkovi a ohňové představení 
za tmy bylo famózní. 

Ve vánočním čase jsme se opět sešli 
u rozsvěcení vánočního stromečku, kde 
zavládla vánoční nálada. V lednu se na 
všechny těšíme na prvním obecním ple-
se.

Technická četa
Skončil podzim, a tím i pravidelné se-
kání, upravování místní zeleně a úklid 
spadaného listí. Jsme rádi, jak byly vyu-
žity bio kontejnery, které jsme měli roz-
místěné po obci celou sezónu. Hned po 
zimě se opět vrátí na svá místa a mož-
ná i nějaká stanoviště přidáme. Veškeré 
stroje prošly předzimní přípravou a ně-
které byly osazeny zimními nástavba-
mi, aby až v noci zima ukáže svou sílu, 
mohli chlapi hned nasednout a vyrazit 
do ulic obce odklízet sníh. Přichystaný 
je i veškerý posypový materiál a jsou 
rozdělené služby na pohotovost. 

Lávka
Lávka je téma, které není lhostejné ur-
čitě nikomu.  Víme, že se na lávce vy-
skytuje koroze, proto jsme nechali zpra-
covat korozní zkoušky, které pro nás 
budou důležitým dokumentem k zadání 
projektu na její opravu. Dále jsme kon-
taktovali správce či zástupce všech sítí, 
které jsou na lávce rozvedené. Příslušné 
osoby byly obeznámeny s  tím, že bude 
probíhat oprava lávky, a aby se případně 
připravily na opravy svých vlastních sítí. 

S  ÚJV domlouváme spolupráci pro 
vytvoření projektu na opravu lávky, ne-
boť je i v jejich zájmu, aby lávka nejevila 
žádné známky poškození. Též již zjišťu-
jeme možnosti dotačních titulů. 

Kateřina Studničková
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I N F O R M A C E
K E  S L U Ž B Á M  P R O  S E N I O R Y

ANTONIA senior services s. r. o.
• Rozvoz obědů (senioři si platí cenu 
oběda, obec přispívá na dopravu)
• Doprava k  lékaři či na nákup (zdar-
ma, náklady hradí obec při splnění pod-
mínek)
• Pomoc při zvládání běžných úkonů 
péče o vlastní osobu (pomoc při podá-
vání jídla, pohybu z/na lůžko apod.)
• Pomoc při osobní hygieně (základ-
ní péče o vlasy a nehty, při použití WC 
apod.)
• Pomoc při zajištění chodu domácnos-
ti (úklid, nákupy, praní a žehlení, mytí 
oken apod.)
• Zprostředkování kontaktu se spole-
čenským prostředím (např. doprovod 
k  lékaři, na instituce veřejné služby 
apod.)

Informace o konkrétních podmín-
kách, za nichž jsou služby poskytovány, 
včetně informací o cenách, obdržíte na 
níže uvedených kontaktech.
tel.: 775 122 068, 608 505 045, 
e-mail: porubsky.antonia@gmail.com,
vedouci.antonia@gmail.com

CHARITA Neratovice
Domácí zdravotní péče
• na základě indikace praktického léka-
ře vykonávají ji registrované zdravotní 
sestry s odbornou kvalifikací a praxí 
u lůžka
• poskytována 24 hodin denně, včetně 
víkendů a svátků
• plně hrazena ze zdravotního pojiště-

ní, pro seniory je tedy zdarma
• Charita spolupracuje se všemi zdra-
votními pojišťovnami

Informace o konkrétních podmín-
kách či objednávku služeb lze zajistit na 
níže uvedených kontaktech.
tel.: 731 625 989, 
e-mail: zdravotni@charita-neratovice.cz

Pečovatelská služba
• terénní služba poskytovaná lidem, 
kteří mají z důvodu stáří, chronické ne-
moci nebo zdravotního postižení sníže-
nou vlastní soběstačnost, a jejichž situa-
ce tak vyžaduje pomoc jiné osoby
• domluvené podmínky i forma úhrady 
jsou součástí smlouvy, která je s klien-
tem následně sepsána
• služba je poskytována každý den 
v  rozmezí 7–19 hodin, včetně víkendů 
a svátků

Informace o konkrétních podmín-
kách či sjednání pečovatelské služby lze 
zajistit na níže uvedených kontaktech.
Tel.: 736 670 631, 
e-mail: socialni@charita-neratovice.cz

MAS NAD PRAHOU
Nabízí podporu formou osobní pomoci 
přímo u Vás, například v  těchto přípa-
dech:
• pomoc při vyplňování žádostí o soci-
ální dávky, doprovod a opora při úřed-
ních jednáních apod.
• pomoc s vyhledáním kontaktu na za-
řízení či úřad, který by vám ve vaší kon-

krétní situaci mohl pomoci
• společnost, pro chvíle, kdy se cítíte 
osamělí a potřebujete si s někým popo-
vídat
• pomoc při zvládání domácnosti 
a péče o sebe
• pomoc, pokud vás trápí dluhy či exe-
kuce
• pomoc i s jinými problémy, které po-
třebujete řešit

Služby jsou poskytovány zdarma. Za-
volejte na níže uvedené kontakty a  te-
rénní sociální pracovnice vás osobně 
navštíví, vyslechnou a pomohou.
Jitka Melicharová, DiS. 
tel.: 724 311 798, 
Hana Chaloupková, DiS. 
tel.: 602 646 327, 
e-mail: mobilnitym@nadprahou.eu

Kontaktní místo pro seniory Tulipán 
Líbeznice a Klub pro seniory Líbezni-
ce – aktivizace seniorů
• podpora seniorů v plnohodnotném 
trávení volného času (nabídka různých 
aktivit – malování, keramika, cvičení, 
společenské hry či popovídání u kávy 
nebo čaje apod.)
• pomoc s administrativními záleži-
tostmi

Kontaktní místo pro seniory a Klub 
pro seniory jsou  v listopadu a prosin-
ci 2023 otevřeny vždy v úterý 14.00 až 
16.30 a ve čtvrtek 14.00 až 16.00.
Ing. Jana Hoňková, 
e-mail: reditka@nadprahou.eu, 
tel.: 702 112 577.
Veškeré informace včetně informačních 
letáků jednotlivých organizací nalezne-
te na webových stránkách obce v sekci 
Praktické informace/Informace pro se-
niory.

V naší obci lze využívat služby několika organizací, které nabízejí služby pro seniory. 
Některé služby jsou hrazeny ze zdravotního pojištění a na některé finančně přispívá 
obec ze svého rozpočtu. Bližší informace k nabízeným službám naleznete níže.
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P R O J E K T Y  O B C E
Chodník v  ulici Hlavní I. etapa – od 
přípravy ke kolaudaci
Stavba části chodníku je konečně u kon-
ce. Byla to pro nás obrovská zkušenost 
s ohledem na komplikace s prvním do-
davatelem stavby, ale poučilo nás to do 
budoucna v  tom, že si budeme dávat 
větší pozor na přípravu zadání výběro-
vých řízení na stavební firmy. Díky této 
realizaci jsme úspěšně zahájili výstavbu 
optických kabelů v  celé obci, na které 
budeme dál průběžně pracovat. Vše se 
tedy podařilo vyřešit a my jsme 21. 11. 
úspěšně chodník zkolaudovali . Děku-
jeme stavební firmě Strnad, která nám 
pomohla stavbu dokončit, a všem, kdo 
se na tomto projektu podíleli. Téměř 
celá stavba byla financována z  dotace 
SFDI.

Na druhou část projektu byla také 
podána žádost o dotaci a nyní čekáme 
na vyhodnocení, které je plánováno na 
začátek roku 2024.

Hasičská zbrojnice
Stavební firma POZEMSTAV Pro-

stějov, a. s., v  současné době buduje 
základy stavby a hrubá stavba je naplá-
nována na začátek roku 2024. Veškerý 
postup prací konzultujeme na pravidel-
ných kontrolních dnech.

Tělocvična a družina
Požádali jsme o dotaci na tělocvičnu ve 
výši 30 mil. Kč a čekáme na výsledek. 
Tento prostor v obci velmi chybí, proto 
jej považujeme za naprostou prioritu. 
Půdorys tělocvičny je navržen do obdél-
níkového tvaru o rozměrech 24 × 10,6 m 
a půdorys učebny družiny je o  rozmě-
rech 18,5 × 9,35 m. Vzhledem k tomu, 
že již máme k  dispozici položkový vý-
kaz výměr, který tuto stavbu (tělocvična 
s  učebnou družiny) vyčíslil na částku 
70 mil. Kč včetně DPH, což představuje 
tělocvičnu ve výši 50 mil. Kč a učebnu 
družiny ve výši 20 mil. Kč, proto řešíme 
několik variant financování.

Realizací tohoto projektu by škola 
získala i učebnu družiny, kterou škola 
nutně potřebuje. Dosud škola využívá 
pro účely družiny školní třídy a nemá 
žádný svůj prostor, je to tedy pro všech-
ny velmi nekomfortní. V případě druži-
ny čekáme na vypsání dotačního titulu, 
i tam je možné čerpat dotaci, podklady 
již máme připravené. Co se týká finan-
cování tělocvičny, zvažujeme několik 
variant, a to dotaci, výběrové řízení na 
dodavatele stavby, vlastní zdroje, úvěr 
a  další možnosti, které prověřujeme 
a budeme vás o nich informovat v dal-
ším čísle zpravodaje.

Držme si palce, aby se nám podařilo 
všechny projekty úspěšně dokončit.

Vendula Gálová
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P O J Ď T E  S   N Á M I  N A  K O L E D U

Po novém roce opět vyjdou do ulic dět-
ští koledníci, převlečení za tři bájné mu-
drce, aby svojí recitací, zpěvem a drob-
nými dárky potěšili své blízké i vzdálené 
sousedy. A posbírali při tom peníze na 
dobrou věc.

V Husinci-Řeži budeme koledovat 
v  sobotu 6. ledna. Kdo by se chtěl ke 
koledníkům přidat, bude vítán. A vyzý-
váme také ty, kteří by rádi přivítali ko-
ledníky na prahu svých příbytků, aby se 

přihlásili. Rádi přijdeme a napíšeme (či 
nalepíme předtištěné) tříkrálové požeh-
nání.

Výtěžek Tříkrálové sbírky v  našem 
regionu tradičně pomůže lidem v  péči 
Charity Neratovice. Podle slov ředitel-
ky neratovické Charity Lenky Urbanové 
mají v  úmyslu v  lednu vybrané peníze 
znovu využít na vybudování bezbarié-
rových chodníků kolem Domu pro se-
niory s pečovatelskou službou sv. Jakuba 

v Libiši. Z výtěžku chtějí také přispět na 
dětské tábory pro děti ze sociálně slab-
ších rodin z neratovické farnosti a pod-
pořit aktivity ve stacionářích pro senio-
ry Obříství a v Odoleně Vodě.

P. Kamil Vrzal
Římskokatolická farnost Odolena Voda

www.farnostodolenavoda.cz
farnostodolenavoda@gmail.com; 

tel. 728 775 536

Tři králové přijdou 6. ledna, aby rozdávali radost

V Á Ž E N Í  O B Č A N É ,  M I L Í  S O U S E D É
Sdružení Žijeme v  Husinci a Řeži pro 
vás připravilo netradiční akci. Víte, co 
je tzv. pouliční nebo pirátské pletení, 
anglicky Yarn bombing? Jeho kořeny 
jsou spjaté s pouličními graffiti. Oba 
styly najdeme na veřejném prostranství, 
jedná se tedy o pouliční umění. Cílem 
pletařů se stávají běžné předměty, kte-
rým člověk většinou nevěnuje žádnou 
pozornost. Nadšenci odívají pletenými 
oblečky lavičky, autobusové zastávky, 
ale i stromy nebo sochy. Veřejný prostor 
pak pod jejich rukama ožije, člověk pak 
takovým místem prochází s radostí…

Pojďme si něco podobného zku-
sit i  v  naší obci. Vím, že je mezi námi 
spousta těch, kdo aspoň trochu ovládají 
jehlice nebo háček. Blíží se zima a dlou-
hé večery si o chvilku ručních prací vy-
loženě říkají! A na jaře, až budeme mít 
hotovo, sejdeme se na vybraném místě 
a „oblékneme“ některý ze stromů a rov-
nou z toho můžeme udělat i malé sou-
sedské setkání.

Máte chuť se připojit? Zde jsou pra-
vidla:
• Upleťte nebo uháčkujte přes zimu co 
nejvíce čtverců o rozměru 15 × 15 cm 
(ale klidně i jen jeden).
• Materiál, vzor, barvy jsou zcela na vás 
(jenom nepoužívejte tenké háčkovací 
příze).
• Napište mi na e-mailovou adresu 
jitka.kroupova@zijeme.info, že se chce-
te účastnit, nebo se přidejte k faceboo-

kové skupině Pouliční pletení v Husinci 
a Řeži.

Během zimy se budeme průběžně in-
formovat, kolik už toho máme, můžeme 
přidávat i fotky a navzájem se podporo-
vat. A na jaře se pak domluvíme na jed-
nom veselém odpoledni.

Těším se na společnou práci i radost 
z tvoření v naší obci.

Jitka Kroupová
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V Á Ž E N Í  O B Č A N É ,  M I L Í  S O U S E D É
Po čtvrt roce opět přicházíme se souhr-
nem informací o tom, co se událo bě-
hem podzimu pohledem zastupitelů za 
Žijeme v Husinci a Řeži.

Zasedání zastupitelstva v  pondělí 
9.  října se odehrálo v rozjitřené atmo-
sféře a po jeho skončení se kolega Pavel 
Martinásek vzdal mandátu zastupitele 
obce. Mrzí nás to, ale jeho rozhodnutí 
zcela chápeme. Přehled toho nejdůleži-
tějšího:
• Vedení obce a školy podpořilo pre-
zentaci programu „Řekni Ne drogám 
– Řekni Ano životu“ vytvořeného a pre-
zentovaného scientologickou církví, 
resp. organizací touto církví založenou. 
Akci pořádala kavárna Konkáva. Minis-
terstvo školství tento program považuje 
za rizikový pro děti i dospělé, obsahující 
manipulativní prvky s cílem získat další 
příznivce této organizace, která je v ČR 
považována za sektu. Vedení školy svoji 
podporu později stáhlo, vedení obce na 
ní trvalo. 
• Schvalování žádosti o dotaci na stavbu 
tělocvičny se závazkem dofinancování 
stavby z obecního rozpočtu. Rozpočet 
na stavbu podle vedení obce činí zhru-
ba 70 milionů korun. Odhad staveb-
ních nákladů provedený dle základního 
projektu činil 30 milionů, od roku 2020 
do 1. čtvrtletí 2023 došlo k nárůstu cen 
stavebních prací o 28,5 %, čemuž by od-
povídal rozpočet v dnešních cenách ve 
výši 38,5 milionu, nikoliv 70 milionů. 
Projekt považujeme za velmi předraže-
ný.

Vedení obce nepředložilo důvěry-
hodnou informaci, jak získá dalších 40 
milionů (případná dotace se předpo-
kládá ve výši 30 milionů) na dofinan-

cování případné stavby. Přestože stavbu 
tělocvičny považujeme za velmi potřeb-
nou, předraženost stavby a nevyjasněné 
financování nám neumožňuje projekt 
v této podobě podporovat.
• Schválení příspěvku ve výši 200 tis. Kč 
z obecního rozpočtu do mzdového fon-
du školy. Je žádoucí zajistit kvalitní 
fungování školy a školky a dostatečné 
finanční ohodnocení zaměstnanců je 
toho podmínkou. Požadujeme ale, aby 
škola zpracovala analýzu potřeb, která 
v současné době neexistuje. Přesto jsme 
s podporou ve výši 200 tis. souhlasili, 
ale chceme, aby v případě nutnosti byla 

napříště toto podpora součástí rozpočtu 
obce a aby byla řádně zdůvodněná.
• Schvalování rozpočtového opatření. 
Zaujaly nás dva body: navýšení mzdo-
vých prostředků pro sedmičlennou 
technickou četu o 460 tis. a navýšení 
nákladů na externí právníky. Navýšení 
mezd bylo zdůvodněno jednak vyšší 
nemocností v předchozím roce (tedy 
nižší čerpání mzdového fondu), jednak 
mzdovým nárůstem. Navyšování nákla-
dů na externí právníky budí pozornost 
s ohledem na proklamace vedení obce, 
že v právních služby bude soběstačné 
a zvýšení nákladů na třetí uvolněnou 
místostarostku se tímto vykompenzuje.

Těsně po tomto veřejném zasedání 

zastupitelstva se objevily nové skuteč-
nosti. Ukázalo se, že odpoledne před 
zasedáním byl se dvěma zaměstnanci 
technické čety rozvázán pracovní po-
měr a před schvalováním rozpočtového 
opatření starostka na dotaz, kolik má 
technická četa členů, odpověděla sedm. 
Podala tak zastupitelům mylnou infor-
maci (přestože formálně jejich pracov-
ní poměr skončil až o  půlnoci), která 
tak ovlivnila hlasování o rozpočtovém 
opatření. Této události předcházel spor 
těchto dvou zaměstnanců o používání 
pohonných hmot v majetku obce v sou-
kromém vozidle. Tyto závažné skuteč-
nosti nás vedly k tomu, že jsme požádali 
v souladu § 92 zákona o obcích o svolání 
mimořádného zasedání zastupitelstva.

To proběhlo 30. října za nebývale vy-
soké účasti občanů, přímo v sále i on-
line, a ve značně emotivní atmosféře. 
Kromě složení slibu nové zastupitelky 
Petry Dobášové za Žijeme, která nahra-
dila Pavla Martináska, a volby nového 
předsedy kontrolního výboru (David 
Brož) byly na programy dva hlavní body 
– odvolání Michaely Peigerové z pozice 
starostky obce z podání mylných infor-
mací před hlasováním a odvolání Ka-
teřiny Studničkové z pozice místosta-
rostky obce z důvodu nezodpovědného 
nakládání s majetkem obce. 

Paní starostka se snažila zdůvodnit 
své jednání, které omlouvala zejména 
stresem, ale pro nás i většinu přítom-
ných občanů bylo takové vysvětlení 
těžko přijatelné. I když se ho snažíme 
pochopit, jen nás to ujišťuje v přesvěd-
čení, že paní Peigerová není schopna 
náročnou funkci starostky dobře vyko-
návat. V otázce s nakládáním s pohon-
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nými hmotami se starostka i místosta-
rostka K. Studničková usilovně snažily 
svůj podíl na stavu věcí popírat a za vše 
činily odpovědným bývalého vedoucího 
technické čety, nebylo ale složité si na 
věc učinit vlastní názor. 

Z úst několika přítomných občanů 
zazněla výzva ke spolupráci mezi opo-
zičními zastupiteli a většinovým usku-
pením Společně. Rozumíme tomu, je 
příjemnější vidět harmonii než neustálé 
půtky o zdánlivé malichernosti. Uvě-
domme si ale, že bez konfliktu názorů 
není pokroku, takže nesouhlas je a musí 
zůstat nedílnou součástí demokratické-
ho procesu.  Naším cílem, a předpoklá-
dám, že je to i cílem sdružení Společně, 
je naše obec jako příjemné a prosperující 
místo k životu. V tom by měla panovat 
shoda. Cesty k tomuto cíli se mohou li-
šit a to vytváří prostor pro konstruktivní 
střety. Bohužel, poslední volby rozdaly 
karty tak, že vítězné sdružení Společně 
má většinu a na názory opozice nemusí 
brát ohled. Bohužel, řečeno slovy jed-
noho z občanů, to vede často k aroganci 
moci. 

Pomyslným vrcholem zasedání bylo 
sdělení paní starostky, že si nechala 
zpracovat právní analýzu komunikace 

sdružení Žijeme prostřednictvím pla-
kátů a na sociálních sítích v souvislosti 
s kritikou její osoby a místostarostky 
K. Studničkové. Podle jejího názoru tato 
komunikace zakládá podnět pro trestní 
oznámení proti nám z důvodu pomluvy. 
Dodala ale, že trestní oznámení podá-
vat nebude, aby tak vyjádřila svůj zájem 
o  spolupráci s opozicí. Domníváme se, 
že tímto oznámením se starostce poda-
řilo přesvědčit mnoho dosud váhajících 
občanů, že toto vedení obce by opravdu 
nemělo pokračovat dál. Řešit kritiku 
opozice a svoji neschopnost se s ní vy-
rovnat vyhrožováním trestním oznáme-
ním nelze nazvat jinak než ubohostí.

A jak dopadlo hlasování o odvolání? 
Odvolání starostky Michaely Peigero-
vé: PRO 4 (Brož, Dobášová, Kroupová, 
Srba), PROTI 4 (Gálová, Münich, Pe-
igerová, Studničková), ZDRŽELA SE 
1 (Krommerová). Odvolání místosta-
rostky Studničkové (hlasovalo se po 
informaci o trestním oznámení): PRO 
4 (Brož, Dobášová, Kroupová, Srba), 
PROTI 3 (Gálová, Peigerová, Studnič-
ková), ZDRŽELI se 2 (Krommerová, 
Münich).

Složení vedení obce tedy po hlasování 
zůstává beze změny. Na závěr zasedání 

zastupitelstva vyzval jeden z přítomných 
občanů starostku, aby sama odstoupila, 
neboť by to pro ni byl jediný způsob, jak 
ze stávající situace odejít se ctí. To samé 
lze říci i na adresu místostarostky Stud-
ničkové, zvlášť když si uvědomíme, že 
při hlasování ji, kromě jí samé, podpo-
řili pouze 2 zastupitelé.

Další zasedání se bude konat 27. lis-
topadu, na které vás zveme. Hlavním 
tématem bude schvalování rozpočtu na 
rok 2024. Po proběhlé pracovní schůz-
ce k němu nemáme zásadní výhrady, až 
na jednu, která však zůstává stále stejná. 
Jelikož nesouhlasíme s počtem tří uvol-
něných zastupitelů, nemůžeme rozpočet 
podpořit. 

Pravidelné informace z  veřejných 
zasedání zastupitelstva obce i pracov-
ních schůzek můžete sledovat na naší 
facebookové stránce Žijeme v  Husinci 
a Řeži a na webu www.zijeme.info. Po-
kud nemáte Facebook, můžete se nově 
přihlásit o zasílání newsletteru (pravi-
delných novinek), a to na adrese: sdru-
zeni@zijeme.info, informace vám rádi 
zašleme mailem.

Jitka Kroupová, David Brož
a Petra Dobášová

zastupitelé obce za Žijeme v Husinci a Řeži

C O  J E  N O V É H O  V   K N I H O V N Ě ?
Milí čtenáři, od září máme v knihovně 
zapůjčené nové knihy z knihovny v Mla-
dé Boleslavi. Jsou různých žánrů, pro 
dospělé i   děti, od světových i českých 
autorů. 

Vánoční svátky se blíží, a tak do naší 
knihovny dorazí nadílka nově objedna-

ných knížek. Doufám, že vám nové pří-
růstky přijdou vhod a potěší vás v čase 
adventním.

Přeji vám krásné vánoce, zdraví a vše 
dobré do nového roku 2024 a hlavně po-
kud možno s dobrou knihou v ruce.

Petra Novotná
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K O N E C  R O K U  V  K O N K Á V Ě

Hudební večer
Na začátku září jsme měli tu čest přiví-
tat u nás nadanou slečnu Natalii Urban, 
která již od svých devíti let hraje na sa-
xofon. Večer se skleničkou prosecca byl 
prostě úžasný.

Just
Páteční podvečer byl v  září věnován 
zdraví. Špičková kosmetická firma Just 
prezentovala své švýcarské bylinné pro-
dukty našim klientům.

IKEBANA workshop
Ikebana, „oživlé květiny“. Pochází z  Ja-
ponska a celá struktura aranžování kvě-
tin je založena na liniích alegorizujících 
nebe, zemi a lidstvo. Tento kurz byl ve-
den certifikovanou lektorkou Hankou 
Jizbovou.

Zdraví začíná v hlavě
Inspirativní přednáška s  paní Žanetou 
Matuška Pavlů. Mnohým z vás dala opět 
naději a možná i pootevřela oči k nové 
cestě ke zdraví. Vlastní životní příběh, 
nemoc, boj, vítězství…

Podzimní sezóna hub 2023
Libčický fotograf a nadšený mykolog Jan 
Hodač formou besedy představil letoš-
ní sezónu hub. Během dvou hodinové 
projekce bylo možné vidět, že houby se 
dají opravdu sbírat celoročně, dozvěděli 
jste se o nebezpečných houbách a něco 
i o ekologii hub. Ochutnávka samozřej-
mě nemohla chybět.

Halloween 
Konec října nemohl být zakončen ni-
čím jiným než již tradičním Hallowee-

nem. Akce pro děti i dospělé měla velký 
úspěch, a to díky strašidelné stezce plné 
strašidel se sladkou odměnou na konci. 
Dlabaly se dýně, zdobily perníčky, jedly 
strašidelné dobroty. 

Zábavná věda
Pokusy, věda, objevování, zábava. Tak 
nějak by se dalo specifikovat jedno so-
botní dopoledne s paní Světlanou Kush-
pil, která hravou formou prezentovala 
dětem a dospělým, jak funguje chemie 
a věda.

Během zimního času budeme nabízet 
i polévky, guláše, teplé alkoholické i ne-
alkoholické nápoje jako je punč, sva-
řák, grog či horký mošt. Nezapomeňte 
na možnost rezervace celé kavárny pro 
soukromé akce, večírky či narozeninové 
oslavy. Pro tyto příležitosti máme i spe-
ciální cateringové menu. Zimní otevíra-
cí doba (leden–březen) bude pá–ne od 
11 do 18 hod. 

Na příští rok pro vás připravujeme 
pestrou nabídku akcí, kde si vybere 
opravdu každý. Těšíme se na vás!

Hana Patzáková a Helena McAlorum
KONKÁVA s. r. o.

Babí léto, podzim, zima. Během posledních měsíců se v kavárně konalo mnoho různo-
rodých akcí. Rádi bychom vám připomněli několik z nich.
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Z A V Ě Š E N Á  K Á V A  P R O  S E N I O R Y

Každý návštěvník bude mít možnost 
koupit kávu pro dědu, babičku, mamin-
ku, tatínka či prarodiče. Zkrátka každé-
mu seniorovi můžete u nás koupit kávu, 
kterou si může později u nás dopřát. 
Systém je jednoduchý, zaplatíte kávu, na 
tabuli naskočí razítko za kávu, a jakmile 
senior dorazí na kávu, razítko se škrtne. 

Pomozte nám propojit generace, věř-
te, že setkání u dobrého šálku kávy s ně-
čím sladkým vykouzlí úsměv nejenom 
seniorům, ale i vám, našim dárcům. To-
hle opravdu dává smysl!

Kontakt
Konkáva s. r. o. 
Ke Hřišti, 250 68 Husinec-Řež

e-mail: kon.kava2@gmail.com
tel.: 737 187 832, 702 154 558

FB: Konkáva
Instagram: kon_kava

Kavárna Konkáva spouští akci: Zavěs kávu pro seniora

M Y S L I V E C K Ý  P O D Z I M

P O D Ě K O V Á N Í

Během podzimních měsíců proběhlo 
několik akcí za účasti členů našeho My-
sliveckého spolku Zdiby – Klecany. Jed-
nou z nich byl „Gulášfest“, kdy pod pat-
ronací obce Husinec-Řež se uskutečnila 
soutěž ve vaření guláše. Této soutěže se 
s kančím gulášem zúčastnilo i družstvo 
našeho spolku ve složení: Martin Zadra-

žil s manželkou Veronikou Bílskou, Jan 
Sobotka a Luboš Smetana. V konkuren-
ci sedmi kuchařů či kolektivů se umís-
tilo na druhém místě. O kulinářském 
úspěchu svědčí, že jejich guláš z divočá-
ka byl zkonzumován mezi prvními. 

Václav Holý

Dne 13. 11. 2023 jsem měl být v odpo-
ledních hodinách převážen záchran-
nou službou do nemocnice na Bulovku. 
Vzhledem k  mému stavu a terénním 
možnostem posádka sanitky nemoh-
la provést naložení mé osoby do vozu. 

Byla tedy přivolána místní jednotka 
sboru dobrovolných hasičů, kteří mě do 
sanitky spolu s posádkou sanitky nalo-
žili. 

Hasiči dorazili ve velice krátké době 
a ochotně a zručně mě do sanitky usa-
dili. Jejich jednání bylo vysoce profesi-
onální. 

Děkuji tímto za příkladnou činnost 
hasičů, kterou na místě prokázali. Svůj 
dík zveřejňuji, aby občané obce věděli, 
jaké činnosti hasiči vykonávají vyjma 
svých povinností, a že je na ně vždy spo-
lehnutí. Ještě jednou děkuji a jsem s po-
zdravem.

Jindřich Karanský
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S O C I Á L N Í  A  K U L T U R N Í  K O M I S E

3. 10. Autorské čtení Petra Kadaníka
Kdo tam byl, jistě by potvrdil, že to byl 
v  mnoha směrech nezapomenutelný 
večer. Příjemný hlas autora fejetonů, 
zajímavé náměty k přemýšlení i ke vzá-
jemnému sdílení pocitů, názorů i vzpo-
mínek. Silný déšť a vítr za okny v do-
provodu hlasitých hromů a oslňujících 
blesků. Teplé tóny lampy dopadající na 
klasický ušák a stoleček s hrnkem kávy 
a koláčky. A pak už jen oranžové plápo-
lající plameny svíček, které nás zachrá-
nily před úplnou tmou poté, co přestal 
jít elektrický proud. Něco z  toho bylo 
plánováno, něco se prostě jen tak udá-
lo, ale nás to nezaskočilo. A možná že 
jsme si díky tomu všemu znovu připo-
mněli, že pokrok je sice potřeba, a že 
jej člověk nezastaví, ale že ve chvíli, kdy 
selžou všechny moderní vymoženos-
ti a technologie, vždy je dobré umět se 
vrátit k  jednoduchým a našimi předky 
ověřeným postupům. Věřím, že všem 
zúčastněným tento zvláštní večer zůsta-
ne dlouho v paměti. 

12.  10. Zájezd na koncert dětí z dět-
ských domovů do Nového Strašecí
Bylo nás 14. Anebo také 14 statečných. 
Tak nějak by se dal pojmenovat tento 
zájezd za dětmi z dětských domovů. Ať 
tak či onak, dle ohlasů účastníků nikdo 
nelitoval, že se této akce zúčastnil. A my 
bychom byli rádi, kdyby z této akce vze-
šla každoroční tradice. A bude-li vás 
statečných nebo zvědavých příště ještě 
o  něco více, budeme určitě rádi. Velký 
dík patří Jarmile Králové, jedné z patro-
nek této akce, která nás na ni pozvala 
a která pomohla i s její organizací.

14.  11. Povídání o Václavu Havlovi 
a Pavlu Kohoutovi
V  konferenčním sále ÚJV jsme měli 
možnost poslechnout si poutavé vy-
právění dramaturgyně Vršovického di-
vadla MANA paní Věry Maškové, ten-
tokrát tematicky laděné ke Dni boje za 
svobodu. Seznámila nás s osudy dvou 
výrazných osobností, jejichž cesty se 
v průběhu života protnuly a jejichž činy 

ovlivnily historii i současnost naší země. 
I tentokrát jsme toto povídání ukončili 
příslibem pokračování na další zajíma-
vá témata. Děkuji také za výborný servis 
a podporu pracovnicím z ÚJV, díky kte-
rým byla organizace celé této akce bez-
problémová a příjemná.

Plánované akce

20. 12. Vánoční vystoupení dětí z naší 
školy a školky určené pro seniory
Jedná se o každoroční tradici, kdy se 
v  krásné vánoční atmosféře protnou 
světy mladé generace a seniorů. Přijďte 
si užít vystoupení dětí, ochutnat cukro-
ví a jiné dobroty a posedět u lahodné 
kávy či čaje. A mám na vás ještě jednu 
prosbu. Vezměte s sebou přáníčka, která 
vám k  vašim narozeninám rozdáváme 
a která malovaly děti z naší školy. Určitě 
je potěší, když uvidí, že právě jejich ob-
rázek někomu z vás udělal radost. 

Kavárnička pro rodiče s dětmi
Pár slov Anety Jiráskové, která má ka-
várničku na starosti: Kavárnička má za 
sebou další úspěšný rok plný nových 
i  známých setkání. Jsem moc ráda, že 
přicházejí noví lidé a vrací se i maminky, 
které chodívaly kdysi a nyní mají nové 
přírůstky.  A chodí nejen maminky, ale 
také babičky a dědečkové s vnoučátky. 
Každý měsíc je plná kavárnička!

Letos jsme toho prožili hodně. Se-
tkali jsme se čtrnáctkrát a strávili spolu 
zhruba 32 hodin. Ve spolupráci s Bran-
dýským Matýskem jsme každý měsíc 

Krátké dny a dlouhé večery jsou příležitostí pro mnoho aktivit, na které člověk během jiných ročních období nemívá čas, a díky nim 
tak může docházet k příjemným setkáváním, rozhovorům i rozjímání, což vše může přispívat k pohodě na duši. Níže naleznete 
přehled akcí, které od prázdnin proběhly.
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(kromě prázdnin) zažili hodně zábavy 
a hrátek po celý rok. V dubnu nás na-
vštívila Mgr. Šárka Jeřábková a v rámci 
podologického vyšetření změřila nožič-
ky nejmenším členům obce pro jejich 
důležité kroky do budoucna. Naše kaž- 
doměsíční setkání v červnu zachytila 
Renata Polmová, a tak mají vzpomínku 
i děti, které nám v září odešly do mateř-
ské školy. Přes léto jsme si užívali čers-
tvého vzduchu na dětském hřišti v dolní 
Řeži, kde nám zázemí ochotně poskytla 
Konkáva, a tak jsme čas od června do 
září mohli trávit venku. Konec roku už 
jsme trávili opět v zázemí obecního úřa-
du a užívali si dílničky, říkanky i skákací 
hrad. 

V prosinci nás čeká příjemné zakon-
čení roku ve vánoční atmosféře světý-
lek, cukroví a možná i dárečků. V no-
vém roce se opět shledáme první pátek 
v měsíci, a to 5. 1. 2024. Další informace 
naleznete na nástěnkách nebo na webu 
obce. Těšíme se na všechny! 

Senioři
A nyní trochu statistiky. Z  aktuál-
ní demografické studie vyplývá, že 
k  31.  12.  2022 měla naše obec 1 543 
trvale hlášených obyvatel. Víte, že 204 
z těchto obyvatel, tj. 13,2 %, jsou lidé ve 

věku nad 70 let? Z toho pak 48 jich je ve 
věku 80+ a 11 ve věku 90+. Věděli jste 
také, že letos naše dvě nejstarší seniorky 
oslavily 96. narozeniny? Během tohoto 
roku jsme roznesli 204 gratulací s  ob-
rázky dětí z naší školy a 26 oslavencům 
s  kulatým výročím jsme udělali radost 
ve formě stravenkových poukázek a věc-
ného dárku. 

Počet seniorů v naší obci není vůbec 
nízký a my jsme si vědomi toho, že se-
nioři či jejich blízcí řeší v běžném životě 
spoustu praktických záležitostí. Proto 
jsme se znovu zaměřili na služby pro 
seniory dostupné v naší obci a aktuální 
přehled umístili do tohoto zpravodaje 
i na webové stránky obce.

Průběžně pokračujeme také v  do-
plňování seznamu kontaktů, abychom 
mohli zasílat seniorům pozvánky a dal-
ší praktické informace adresně. Pokud 
máte zájem o zařazení do tohoto sezna-
mu, můžete zaslat svoji e-mailovou ad-
resu, případně telefonní číslo na e-mail 
socialni-komise@husinec-rez.cz.

Aktivity pro malé i velké
Jsme obec, kde se pořád něco děje a do 
tohoto dění se mohou zapojit občané 
od miminek až po seniory. Abyste měli 
přehled o možnostech, jak byste vy nebo 

vaši blízcí mohli trávit volný čas, dali 
jsme pro vás dohromady přehled spolků 
i ostatních aktivit, které jsou v naší obci 
buď pravidelně, nebo nárazově k dispo-
zici. Tento přehled naleznete na webo-
vých stránkách obce.

Zajímaví lidé mezi námi
Věděli jste, že mezi námi žil Rychlo-
nožka? Předlohou pro postavu Rych-
lonožky, člena klubu Rychlé šípy, byl 
pan Zdeněk Marek, který dlouhá léta 
žil v  dolní Řeži. Dalšími členy klubu 
byli Mirek Dušín, Jarka Metelka, Jindra 
Hojer a Rychlonožka. Autorem námětu 
a scénáře byl Jaroslav Foglar, kreslířem 
prvního období (do roku 1948) Jan Fis-
cher. 

Jste zvědaví, jak se to celé seběhlo? 
Panu Markovi bylo 7 let a bydlel s  ro-
diči v  Motole. Jeho dalším čtyřem ka-
marádům, s  nimiž podnikal klukovské 
rošťárny, bylo o dva roky více. Jednou si 
kluci vyhlédli strom plný meruněk v za-
hradě nedaleké vily a vydali se na lup. 
Byli však objeveni majitelem pozem-
ku, panem Fischerem, který jim akci 
překazil. Netrvalo dlouho a manželka 
pana Fischera celou partu pozvala na 
narozeniny své dcery Věry. Pan Fischer 
přinesl obraz, na kterém kluky nakreslil 
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v situaci, kdy kradli ovoce a požádal je, 
ať příště raději zazvoní, že on jim ote-
vře, protože přelézat tajně plot je pod 
důstojnost všech. Před Vánocemi je pak 
pozval k  sobě domů znovu a tentokrát 
tam již byl i Jaroslav Foglar. Padl návrh 
nakreslit postavy podle kluků a napsat 
příběh, který by vycházel v Mladém hla-
sateli. Od ledna roku 1939 začali kluci 
k Fischerům docházet, pan Fischer po-
řizoval fotografie a podle nich pak tvořil 
ilustrace do časopisu i knížek Jaroslava 
Foglara. A tak se předlohou pro Mirka 
Dušína stal Honza Parbus, pro Červe-
náčka Jarda Janžura, pro Jarka Metelku 
Jarda Kratochvíl, pro Jindru Hojera Jen-
da Vlk a pro Rychlonožku právě Zdeněk 
Marek. S panem Markem jsem si o této 
historii povídala na jaře roku 2022, kdy 
mu bylo úctyhodných 90 let. Byl už po-
sledním žijícím z této party kluků. Osud 
k jeho kamarádům nebyl příliš příznivý. 
Honza Parbus se zabil jako mladý na 
motorce, Jarda Kratochvíl si v rámci re-
voluce, kdy si kluci nosili zbraně a gra-
náty do sklepa, ustřelil prst a zemřel na 
rakovinu kolem 35. roku svého věku. 
O osudu Jardy Janžury více pan Marek 
nevěděl. Kromě pana Marka jen Jen-
da Vlk dožil relativně vysokého věku. 
V roce 2007 na sraz Foglarovců ve Slu-
neční zátoce na Sázavě přišla pečovatel-

ka vyřídit pozdrav od Jendy, který pak 
za 2 roky poté umírá. 

Ale zpět k osudu Jiřího Marka. Naro-
dil se v roce 1932, ve dvanácti letech jej 
vyloučili z  měšťanské školy a přeřadili 
do 7. třídy obecné školy, protože byl ne-
pohodlný říši. V roce 1943 gestapo se-
bralo jeho otce a vyslýchalo ho na „Peč-
kárně“, stejně tak, jako jeho maminku, 
která v důsledku tohoto zacházení před-
časně porodila. I pana Marka vyslýchali 
na „Pečkárně“, chtěli vědět, kdo chodil 
k nim domů. V této souvislosti mi pan 
Marek řekl svoji životní zkušenost: lepší 
je nic nevědět, když člověk ví, tak je těž-
ké nepodlehnout, proto selhání lidí pod 
tlakem dokáže pochopit a nikoho ne-
soudit. Vyučil se zámečníkem, později 
se stal uměleckým zámečníkem a praco-
val dlouhá léta na Pražském hradě, kde 
by se dosud daly najít výsledky jeho prá-
ce. Život pana Marka byl pestrý, jednou 
se dařilo dobře, jindy hůře. Za 1. repub-
liky se jeho rodině nedařilo špatně, otec 
byl státním zaměstnancem, za války to 
pro rodinu bylo kruté, po válce pak byl 
pan Marek 2,5 roku u PTP (pomocného 
technického praporu), kde se prý dalo 
docela vydělat, a peníze tak mohl posílat 
mamince jako přilepšení k penzi. Dům, 
ve kterém v Řeži žil, byl postaven v roce 
1968 na pozemku, kde se dříve nachá-

zel meruňkový sad. V  81 letech odešel 
pan Marek do penze, předtím ještě 20 
let přesluhoval a pracoval v  Národním 
muzeu jako vrátný. Jeho životní příběh 
se uzavřel letos, 15. 8. v úctyhodných 91 
letech. 

Až si zase někdy budete listovat Rych-
lými šípy nebo s osudy jejich hrdinů bu-
dete seznamovat svoje potomky, vzpo-
meňte si na Rychlonožku, který v  Řeži 
strávil mnoho let svého života a měl to 
tu rád podobně jako my všichni.

Většina námi pořádaných akcí je ur-
čena pro širší veřejnost a vaše účast bývá 
naší největší odměnou. Napište nám na 
e-mail komise vaše nápady či přání na 
další kulturní akce. My se pokusíme in-
spirovat a půjde-li to, tak i některé vaše 
návrhy zrealizovat. V  závěru tohoto 
roku bych také ráda poděkovala svým 
kolegyním z  komise: Mirce Zrubecké, 
Jarmile Králové a Anetě Jiráskové za je-
jich čas i energii, které do činnosti pro 
komisi vkládají. Také bych ráda podě-
kovala vedení obce, bez jehož podpory 
by naše projekty neměly šanci být zre-
alizovány.

Přeji vám všem krásný předvánoční 
čas, klidnou mysl a hodně zdraví.

Hana Krommerová

V Ý Z V A  –  A D V E N T N Í  K A L E N D Á Ř
Milé děti, milí rodiče, pojďte se s námi 
připravit na příchod Vánoc a v průbě-
hu celého adventu objevovat večerní 
kouzlo naší krásné obce. Postupně dle 
zveřejňovaných indicií objevovat různá 
známá i neznámá zákoutí zajímavých 
domů a míst. Každý den ráno budeme 

zveřejňovat hádanku s popisem místa, 
které bude mezi 17.00 a 20.00 svátečně 
označeno. Zde vás bude čekat milé uví-
tání, drobný úkol, ale také odměna a zá-
znam do adventního listu. Adventní list 
obsahuje 22 políček, která si návštěvou 
daného místa postupně vyplníte. Puto-

vání začíná již v neděli 3. 12. 2023. 
Sledujte nás na stránkách: 
https://tomrez.com 
Facebooku TOM Řež 
a Facebooku SPŠ Husinec-Řež.

TOM Řež a SPŠ Husinec-Řež
Ž
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Ve velkém stylu
V něděli 22. 10. od 14.00 se Konferenč-
ní centrum ÚJV Řež, a. s. proměnilo na 
magickou „halloweenskou“ laboratoř. 
Akce byla koncipována pro velký počet 
účastníků, kteří mohli volně přicházet 
a vyzkoušet si zábavné (a trochu i straši-
delné) pokusy na několika stanovištích. 
Což se určitě povedlo, protože akci na-
vštívilo 70 dětí, a když k tomu připočte-
me dospělý doprovod nebo sourozence 
v kočárcích, tak odhadujeme 150 účast-
níků. 

Umělá krev a jiné chuťovky
Celkem bylo připraveno šest tematic-
kých stanovišť, mezi kterými mohly děti 
volně procházet a kde se mohly libovol-
ně dlouho zdržet. Pro přehled dostávaly 
na každém stanovišti razítko.

Při příchodu dětem namixoval su-
pervychlazený uvítací drink s  na kost 
zmrzlým gumovým medvídkem „Mon-
sterHans“, v šatně jim přidělila labora-
torní plášť strašilka Verča, a pak už se 
mohly vydat za pokusy. 

Přípravu „bublavých lektvarů“ s  po-
mocí suchého ledu vyučovala vrchní 
čarodějka Silvie. Svůj jedinečný sliz si 
mohly děti namíchat a k  velké radosti 
rodičů odnést domů u hodné čarodějky 
Katky, které pomáhal trochu poťouchlý 
šotek Luboš. 

Všem odvážným pouštěla žilou upír-
ka Zuzana – umělá krev tekla proudem. 
Kdo to nezvládl na vlastním těle, tak si 
mohl nakreslit umělou krví obrázek na 
papír. 

Kdo našel odvahu navštívit temné 
doupě cizokrajného černokněžníka Mi-
chaela, mohl poznat svět světélkujících 
(luminiscenčních) látek. 

Nakonec kouzelník Karel vykouzlil 
ze stříbrošedého bismutu duhové krys-
taly nebo „pozlacoval“ měď obsahující 
mince. S eurocenty se kouzlo dařilo lépe 
než s desetikorunami.

Kdo byl unavený, mohl si odpočinout 
v „kině“ sledováním filmu Můj táta je 
chemik. Na posilnění si každý mohl dát 
donut z pekárny Sarnia.

Suchý led a tekutý dusík poslouži-
ly také k  doladění správné strašidlácké 
atmosféry, čas od času se objevila kou-
řící dýně, bublající rendlík nebo děti na 
chvíli zmizely v mlze. 

Poděkování
Velice děkuji všem dobrovolníkům (vel-
kým i malým) a kolegům z  ÚACH za 
pomoc při organizaci akce, řežským vě-
deckým ústavům za zapůjčení pomůcek 
(ÚACH a ÚJF AV ČR) a prostor (ÚJV 
Řež, a. s.), za finanční podporu Nadaci 
České pošty, ÚJV Řež, a. s. a OÚ. 

Silvie Švarcová, SPŠ

Tematický speciál z cyklu Dětská laboratoř
Volný cyklus workshopů Dětská laboratoř, kterou chystají rodiče ze SPŠ, má za cíl 
zábavnou formou přiblížit svět přírodních věd zvídavým dětem. Workshopy jsou vět-
šinou určeny pro menší skupinu dětí, aby bylo možné vše dobře vysvětlit a aby si děti 
zvládly vše samy vyzkoušet a osahat. Ve spolupráci s řežskými vědeckými ústavy a díky 
dotaci od Nadace České pošty jsme však mohli uspořádat mnohem větší a spektaku-
lárnější akci, kterou mohli malí i velcí návštěvníci procházet dle libosti a vyzkoušet si 
nebo sledovat pokusy na téma Halloween. Ž
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J E Ž K O H R A N Í  2 0 2 4

Vyhlašujeme další ročník Ježkohraní, 
turnaje v deskovkách pro malé i velké. 
V roce 2024 se uskuteční v úterý 2. dub-
na od 17.00.

Vybrali jsme hru Vládce Tokia. V ní 
každý hráč ovládá jedno ohromné mon-
strum, jehož cílem je buď co nejefek-
tivněji a zároveň nejefektněji rozmlátit 
centrum japonské metropole, anebo vy-
řídit všechny konkurenční příšery (při-
čemž to ničení města si pak už vychut-
náte v klidu bez obtěžující konkurence).

Hra je kostková. Výsledky hodů posky-
tují vaší příšeře různé možnosti. S  vr-
ženými kostkami lze zajímavým způ-
sobem pracovat, odkládat si stranou 
žádoucí výsledky a kostky podle urči-
tých pravidel přehazovat.

Kromě taktiky při jednotlivých ho-
dech je důležitá dlouhodobá strategie. 
Monstra lze vylepšovat a opatřovat jim 
nové vlastnosti. Ty se vzájemně ovliv-
ňují s  jinými vlastnostmi vaší příšery 
i vlastnostmi soupeřů. Takže si dobře 
rozmyslete, zda necháte svému svěřenci 
narůst třeba druhou hlavu či jedovaté 
bodliny, poskytnete mu ochranné mi-
mikry anebo zkusíte jiné ze stovek mož-
ností a kombinací, které se nabízejí.

Přijďte na trénink
Na rozdíl od mnoha našich her, jež zda-
leka nejsou pro děti, Vládce Tokia do-
káže oslovit všechny věkové kategorie 
zhruba od 10 let výše. Potrénovat lze na 
schůzkách deskoherního klubu každé 
první úterý v měsíci od 17.00 v knihov-
ně obecního úřadu.

V lednu 2024 plánujeme schůzku až 
na druhé úterý (9. ledna), aby se ne-
konala bezprostředně po Novém roce. 
Vždy se můžete na podrobnosti doptat 
na adrese deskovkyrez@gmail.com. 

Jak napovídá fotografie, Řež v dubnu 
zažije invazi nebezpečných zmutova-
ných příšer ze hry Vládce Tokia. 

Jan Typlt

Vypukne boj mezi obřími monstry

S V A T O M A R T I N S K Á  S L A V N O S T

T Ř I  K R Á L O V É

Tato tradice není jen o světle luceren 
v tmavé noci. Legenda o sv. Martinovi je 
příběh o lásce, laskavosti a oběti. Příběh 
o tom, jak se Martin rozdělil o svůj plášť 
se žebrákem za  chladné zimní noci, je 
silným symbolem empatie.

Tento svátek jsme si připomněli 
10. 11. i my ve vesnici. Čekání na Mar-

tina jsme si zkrátili společnými písně-
mi, kde hlavní „slovo“ měla děvčata 
z kroužku fléten a sborového zpěvu, kte-
rý vede pan učitel David Hejzlar. Poté 
jsme se vydali vedeni rytířem na koni 
do parku U Pasáčka, kde nás Martin 
obdaroval částí svého pláště, ve kterém 
byly výborné perníčky. Všechny děti, 

které perníček dostaly, se měly rozdělit 
se svými blízkými. Na závěr celé slav-
nosti vystoupil principál Divadla Šapitó 
Honza Kulhánek s ohňovou show. 

Celou slavnost provázela tajemná 
a poklidná atmosféra plná radosti a vzá-
jemného respektu.

Magda Frýbortová

I letos k vám přijdou Tři králové.
Koledníci vyjdou v  pátek 5. 1. 2024 

v 8.30 z LMŠ Sovička. Půjdou nejdříve 
spodem kolem ÚJV, Konkávy, fotbalo-
vého hřiště, po hlavní silnici směr pošta 
a OÚ, kam by měli dorazit kolem 10.00. 
Dále budou pokračovat směr škola. Ve 

12.00 vyrazí koledníci zpět do LMŠ. Pů-
jdou Mandelkou, okolo paneláků a ob-
chodu. Zde by měli být přibližně v půl 
jedné. Prosím, uvedené časy jsou jen 
orientační.

Kdo by neměl čas v pátek a chtěl by 
přispět, koledníky s pokladničkou najde 

každé ráno celý další týden (8.–12.  1.) 
v 7.30–8.00 před školou. Stejně jako mi-
nulý rok.

Začněte svůj nový rok dobrým skut-
kem a napojte se tak na tříkrálové po-
selství. 

Magda Frýbortová
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• První otázka od Heleny McAlorum: 
Jak ses dostala k malování a k otevření 
ateliéru?
K malování jsem se dostala ne úplně kla-
sickou cestou, protože tehdejší způsob 
vzdělávání nebo možnost dostat se na 
výtvarnou či filozofickou školu byla pro 
mě uzavřená. K malování jsem se dosta-
la až později přes pana profesora Vrati-
slava Jana Žižku a přes mnoho úžasných 

lidí a nejen výtvarných učitelů, které 
jsem v životě poznala. Protože vím, jaký 
je život bez tvorby a naopak s tvorbou, 
cítím jako závazek předávat své zkuše-
nosti dál. Pokračuji tak v díle mých bá-
ječných učitelů. Proto jsem v roce 2010 
otevřela ateliér v Řeži. Když vidím děti, 
jak jsou šťastné, když se dostanou na 
výtvarné školy nebo když vidím děti či 
dospělé, jak jsou spokojení, když tvoří, 

je to pro mě obrovská odměna a radost. 
• Co děláš ráda kromě malování?
Ráda plavu a jsem u vody, chodím na 
procházky, chodím po horách. Celý ži-
vot se ráda učím – o zdraví, těle, filozo-
fii. Také jsem hodně cestovala. Největší 
cesta byla do Indie, kde jsem strávila 
6 týdnů. Tato cesta mi doslova přehodi-
la výhybku v životě, potom se můj život 
úplně změnil, díky setkání s profesorem 

Jarmila Králová vystudovala Střední průmyslovou školu oděvní v Praze a později Vysokou školu ekonomickou v Praze. Tvoří ve 
svém ateliéru na Červené Skále a od roku 2010 vede výtvarné kroužky pro děti a kurzy dospělé pod již známým mottem “Každý 
umí malovat”. Jarmila má za sebou několik desítek individuálních či kolektivních výstav obrazů. Je dlouhodobě členem rady Klubu 
přátel dětí dětských domovů.
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Žižkou jsem začala malovat a chodit na 
UMPRUM. Od té doby se cítím víc živá. 
Měla jsem tehdy pocit, že se malování 
neučím, ale spíše se na něj rozvzpomí-
nám, šlo mi to lehce. Byl to ohromný 
gejzír inspirace, nápadů. Malovala jsem 
téměř nepřetržitě od 6 do 22 hodin. 
Toto období trvalo zhruba 10 let, kdy 
jsem pracovala 7 dní v týdnu a s velkou 
radostí. 

Dále jsem byla v Mongolsku, na hoře 
Sinaj v Egyptě, v Mexiku na pyramidách 
a také v Kanadě, kde mi učarovaly ná-
rodní parky. Navštívila jsem samozřej-
mě i evropské státy a díky zájezdům 
s  basketbalem, kdy jsem hrála národní 
ligu, jsem se na Západ dostala ještě před 

revolucí. Kromě basketbalu jsem hrála 
softbal a donedávna jsem dělala džiu- 
džitsu. Abych si zjednala respekt u dětí 
v  ateliéru, ukázala jsem jim video, jak 
házím s trenérem (smích).
• Jak dlouho bydlíš v Řeži?
Natrvalo v  Řeži bydlím asi od roku 
2007, ale moji rodiče zde měli chatu, kde 
jsme já a moji dva bratři trávili báječné 
prázdniny či víkendy. Jsem moc ráda, že 
tady bydlím a cítím se tu doma a mám 
tu spoustu kamarádů. 
• Jak vypadala Řež, když jsi byla malá 
holka?
Ústav už stál, ale od naší chaty v dolní 
Řeži směrem k hlavní ulici nebylo nic, 
jen louka. Byl tady krám, kam ještě vo-
zili mléko v konvích. V krámě prodávala 
paní Neužilová, a to byl fenomén. Stálo 
se hodinu ve frontě a ona si s  každým 
povídala, měla neskutečný obchodnický 
talent a šarm. Člověk nejenže dostal zá-
kladní potraviny, ale také veškeré infor-
mace o celé vesnici (smích). 

V  Řeži jsem prožila krásné dětství. 
Tím, že jsem měla dva bratry, tak jsem 
lezla po stromech, uměla pískat na prs-

ty, střílet ze vzduchovky a skvěle házet 
nožem. Můj tatínek byl ředitelem stroj-
ní průmyslovky a dělal pro park Julia 
Fučíka motokáry. Jednu takovou mo-
tokáru vyrobil nám, dětem. Takže jsme 
s ní jezdili tady po Řeži, všichni ji znali. 
Běžně u nás na zahradě bývalo dvacet 
dětí. Někdo hrál ping-pong, někdo byl 
na houpačce a zbytek jezdil na té moto-
káře. Spousta dětí mělo na ruce vypále-
nou mřížku, protože se jezdilo ve dvou 
– jeden řídil a druhý se držel konstruk-
ce. Jenže když řidič prudce zatočil, tak 
se ten co stál, mírně dotkl horké hlavy 
motoru, a proto měl na ruce značku od 
žebrování. 

Také tu bylo báječné koupaliště. Ne-
zapomenutelný byl Béda Studnička, kte-
rý tam dělal plavčíka se svým neskuteč-
ným humorem. 

Typický prázdninový den vypadal 
takto: mně mohlo být kolem dvanác-
ti, máma odjela do práce a my jsme si 
s mladším bratrem nakoupili tašku roh-
líků a celý den jsme strávili na koupali-
šti. Nikdo se o nás nestaral, a to na tom 
bylo to nejlepší. Já bych to tedy takhle se 

• Dřina nebo talent? 
Talent doplněný pílí a studiem.
• Oblíbení malíři? 
Van Gogh, Cézanne, El Greco.
• Co je tvoje provinilé potěšení? 
Koukám na pohádky a 
občas si lehnu (smích).
• Tip na dovolenou či výlet? 
Krkonoše, Stříbrná studánka 
u Křemešníku, Panenský 
Týnec, menhir v Klobukách, 
prastarý dub v Peruci.
• Kočka nebo pes? 
Kočka. 
• Jak by ses popsala třemi slovy? 
Radost, rovnováha, tvoření. 
• Ideální snídaně do postele? 
Zeleninová polévka. 
• Tři věci, co máš ráda? 
Moudré lidi, přírodu, svobodu.

B L E S K O V É
O T Á Z K Y
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svými dětmi neudělala, ale tehdy jsem 
to vnímala jako svobodu. 
• Co děláš pro svoje zdraví?
Řídím se zásadou, že čím je člověk star-
ší, tak by se měl více hýbat. Každé ráno 
cvičím, ale někdy se mi taaak nechce 
(smích). 

Když jsem byla malá, chodily jsme 
s  babičkou v  Řeži a ona mi ukazovala 
kytičky a říkala mi, jak se jmenují. Od 
té doby si je pamatuji. Vždy mě zajímaly 
bylinky, tělo a podstata života, a to mě 
zavedlo až k učiteli ajurvédy. Základem 
je vnímat své tělo, to mi trvalo dlouho. 
Systém jít na výkon je ve společnosti 
příliš zažraný a nedává prostor vnímat 
své tělo. Piji studánkovou vodu, pro kte-
rou jezdím 150 kilometrů. Vyhýbám se 
mouce s lepkem. Místo cukru používám 
med a ten nesmí projít vyšší teplotou 
než 40 °C. A dnes již nejím mléčné vý-
robky a maso, což je dáno věkem, pro 
děti to neplatí. Důležité jsou živé po-
traviny, nejlépe vypěstované na vlast-
ní zahrádce. Nedodržuji to absolutně, 
nemám ráda striktní pravidla. Někdy 
slupnu dobrý koláč. A potíž je v tom, že 
pro každého to platí jinak. 
• Co je na tom pravdy, že se umíš nacítit 
na druhé lidi a vidět do nich?
Existuje určitá skupina lidí, kterým se 
říká empati a zvláště po roce 2000 se ta-
kových lidí rodí víc. Takoví lidé či děti 
vnímají kolem sebe daleko víc, než jak 
tomu bývalo například v naší generaci. 
Empat vnímá pocity a nálady druhých 
lidí a dost často od nich není oddělen. 
Když je tato schopnost velmi silná, 
může lidi velmi ničit, že třeba nejsou 
schopni být ve velkých skupinách či 
jezdit metrem, u mě to naštěstí tak sil-
né nebylo. Ale když se to podaří zvlád-
nout, tak to lze využít v  tvorbě, hudbě 

a dalších oborech. Hodně mi to pomáhá 
při práci s  dětmi. Empati pak mohou 
podpořit druhého. Mně to dává mož-
nost, že u člověka vnímám jakousi jeho 
barevnou podstatu, kterou pak mohu 
ztvárnit, a které danému člověku přes 
vizuální vjem prospějí. 

Obdobným způsobem používám 
v  tvorbě symboly v  kombinaci s  bar-
vami. Mají velikou sílu. Toto působení 
změní napětí na buňkách a může to po-
zitivně ovlivnit nejen náladu, ale také 
fyzický a psychický stav. 
• Vidím, že sis postupně vytvořila vlast-
ní specifický abstraktní styl, kdy často 
používáš jednu či dvě barvy…
Na tom je založen celý systém králov-
ských barevných čtverců, ke kterým 
jsem vytvořila knihu. Mým záměrem 
bylo sílu barvy oprostit od tvarové in-
formace, která naši pozornost rozptylu-
je. Vybraná barva přesně vypoví o vnitř-
ním stavu člověka. Někdy barvu nacítím 
na objednávku já, ale někdy si ji lidé vy-
berou z  již namalovaných čtverců. Im-

puls k malování abstrakce mi dal jede-
náctiletý syn, kdy mi řekl: „Mami, maluj 
něco moderního.“ Královské čtverce 
měly velký úspěch, jsou ve sbírkách růz-
ně po světě. Nyní však cítím, že toto ob-
dobí je ukončené a přecházím spíše ke 
kulatým tvarům. 
• Koho pozveš do příštího štafetového 
rozhovoru?
Pozvala bych pana Kuberu a ráda bych 
se zeptala:
• Co Vám v  životě udělalo největší ra-
dost?

Markéta Skřípalová



Š
K

O
L

A
 A

 Š
K

O
L

K
A

23

L E S N Í  M A T E Ř S K Á  Š K O L K A  S O V I Č K A

S V Ě T O V Á  Š K O L A

Děti ráno vítají ranní 
mlhy, občas i jinovat-
ku, na zahradě tančí 
s  barevnými listy, vítr 
si hraje s  jejich obráz-
ky namalovanými na 
papírech, ze školky od-

chází se soumrakem a snažíme se, aby 
i s úsměvem na tváři a dobrem v srdci.

Letošní rok do lesní mateřské školky 
naskočilo 9 nováčků. Ale byl to skok, 
který se vydařil. Děti ví, jak se správně 
chovat na silnici, v  lese, na louce. Vy-
zkoušeli jsme už i hromadnou autobu-
sovou dopravu a nebyl žádný problém. 
Děti byly vzornými diváky několika 
divadelních představení. I zvířata jsou 
v přítomnosti našich dětí v bezpečí, pro-
tože lesňáčci vědí, jak se chovat. 

Pracujeme s  pastelkami, klacíky, ka-
mínky, kaštany, škrabkami či kladívky.  
Hodně zpíváme, tancujeme, cvičíme 
a hrajeme si či hledáme houby.

A moc se všichni těšíme, co nám další 
školkový rok přinese.

Miluška, Zdenka, Jana a Magda
Lesní tým

Mateřská a základní škola Husinec-Řež 
pokračuje v  programu Světová škola, 
jehož náplní je trvalá snaha o kvalitní 
život v udržitelném světě.

Letos se již podařilo zorganizovat 
SWAP knih a her spojený s  podzim-
ní údržbou vloni založené „rozkvetlé“ 
louky a společenským setkáním u řeky. 
Podařilo se odehrát už druhý, tento-

krát Holubí, fotbalový turnaj smíšených 
družstev žáků a žákyň ZŠ. 

V  letošním školním roce bychom se 
rádi společně zaměřili na zdraví a kva-
litní život – jeden z  cílů udržitelného 
rozvoje OSN. 

Alexandra Švagrová
koordinátor Světové školy
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Á tým
Poslední zápas minulého 
vydání byla prohra s Ho-
vorčovicemi 5 : 1. Pokra-
čovali jsme nedůrazným 
fotbalem a naši soupeři 
toho využili a  následovali 
další dvě prohry. Doma 

s Novou Vsí 4 : 6, a venkovní prohra na 
hřišti Sokolu Škvorec 5 : 3. Po těchto třech 
prohrách se náš herní výkon zvedl a doma 
jsme po velikém boji porazili Nehvizdy B 
4 : 3. Z Čelákovic v zápase s místním Spar-
takem odvážíme 3 body za výhru 1 : 3, 
a to bylo veliké překvapení. Domácí zápas 
se Slavojem Záluží a povinná výhra 5 : 1 
znamenaly tři body do tabulky. Nešťastná 
prohra na hřišti Svornost Brázdim 5 : 4 nás 
hodně mrzela. A  potom už jen samá ví-
tězství a stoupání vzhůru tabulkou. Vítěz-
ství na našem stadionu nad Slavoj Lázně 
Toušeň 7 : 1 byla jasná záležitost. Vítězství 
ve Vodochodech 2 : 7 bylo také očekáva-
né. Byl to zápas na podmáčeném terénu, 
ale pro oba soupeře byly stejné podmínky. 
Náš neoblíbený soupeř Líbeznice B a opět 
domácí výhra 7 : 1. Poslední zápas této se-
zony na hřišti Větrušic byl souboj o pro-
zatímní druhé místo v neúplné tabulce. 
S Větrušicemi, které sestoupily z třetí třídy, 
to byl velice tvrdý, rychlý a pohledný fot-
bal. Konečná naše výhra 0 : 2 nám zajišťuje 
2. místo. Ještě se bude dohrávat jeden zá-
pas, a pokud TJ Záryby vyhrají, tak přezi-
mujeme na 3. místě. Ale i to je velice hezký 
výsledek a dobrá startovací pozice do jar-
ních bojů o postup do 3. třídy. Jen tak dál.

Starší přípravka
První zápas na hřišti Odolené Vody 
a smolná prohra 11 : 8, když jsme ještě na 

začátku poslední čtvrtiny vedli. Doma 
prohra s Klecany 7 : 18. Zájezd do Brandý-
sa a očekávaná prohra 20 : 3. Doma jsme 
rozdrtili favorita z Baště 20 : 9, a to bylo vel-
ké překvapení. Do Líbeznic jsme jeli s oba-
vami, a ty byly oprávněné, prohra 16 : 2. 
A  pak už jsme se vezli na vítězné vlně. 
S Jiskrou Kojetice doma jasná výhra 31 : 1. 
Silný soupeř Sokol Nová Ves a naše vítěz-
ství z venku 4 : 5. Byl to neskutečně vyrov-
naný zápas jako na přesýpacích hodinách. 
Další infarktový zápas na hřišti Sparta 
Mratín a zase jsme byli šťastnějším týmem 
po výhře 9 : 10. Poslední zápas doma. Něco 
pro naše fanynky - výhra 17 : 5 nad Veltěží. 
V tabulce nám patří krásné 5. místo. Děv-
čata a hoši, děkujeme. Výborné výkony.

Stále přijímáme nové fotbalistky a fot-
balisty. Tréninky jsou každou středu od 17 
hodin.

Ještě malá prosba pro rodiče mladších 
ročníků, které s námi ještě nejezdí na zá-
pasy. Potřebujeme, aby se s malými začala 
hrát soutěž, a někoho, kdo by tento tým 
měl na starosti. Můžeme to stále odtré-
novat, ale další zápasy už nestíháme. Není 
nutná trenérská licence. Prosím, zamyslete 
se, a přijďte s konstruktivním návrhem. Za 
tým trenérů děkuji.

Stará garda
Stará garda trénuje každou neděli od 9.30 
na hřišti. Vyhráli jsme nad Milčicemi 2 : 1. 
Remizovali s Mratínem 4 : 4. Hlavně přežít 
ve zdraví.

Děkuji všem trenérům, hráčům, hráč-
kám, funkcionářům, fanouškům, fanyn-
kám, správci, no prostě všem, kteří naše-
mu fotbalu fandí. Hezké svátky a Nový rok 
ve zdraví a se štěstím.

Stanislav Strnad, prezident klubu

Mladší žáci
Vážení příznivci místního fotbalu. Le-
tošní ročník mladších žáků byl rozdělen 
jen do dvou skupin, a to po 15 týmech, 
což mi nepřijde úplně rozumné rozhod-
nutí, jelikož je to celkem veliká porce 
zápasů. Nicméně jsme si s tím během 
podzimu celkem slušně poradili, kromě 
jednoho zápasu, který jsme museli pro 
nedostatek hráčů vzdát.

Obrovské díky patří mladým pomoc-
níkům z přípravkové kategorie, kteří 
skvěle zapadají do týmu a získávají herní 
praxi pro přechod do staršího ročníku.

Podzimní část bych hodnotil veli-
ce kladně. V tabulce jsme na krásném 
12. místě s 8 body a skóre 41 : 87.

Některé zápasy byly hodně vyrovna-
né, některé zase jednoznačné ve pro-
spěch hostů či domácích, ale gólů pada-
lo spoustu na obou stranách.

Musím pochválit celý tým za skvě-
le odvedenou práci, jak v tréninku, tak 
v zápasech, ale přeci jen bych vyzdvih-
nul skvělou práci našeho gólmana, který 
se zlepšuje zápas od zápasu, nejde opo-
menout naší úžasnou bojovnici, která 
nevypustí žádný souboj a soupeři z ní 
mají veliký respekt (se třemi góly, druhá 
nejlepší střelkyně soutěže).

Ale také díky našim dvěma střelec-
kým „zabijákům“, kteří nasázeli dohro-
mady úctyhodných 29 krásných gólů. 

Po zimní pauze se budeme těšit na 
jarní sezónu, která opět přinese spoustu 
krásných zápasových momentů a zážit-
ků. A věřte mi, je se na co dívat!!!

Václav Srba

D O B R Ý  D E N  S P O R T O V N Í  F A N O U Š C I
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Z Á J M E M  B I A T L O N I S T Ů
J E  O C H R A N A  P Ř Í R O D Y

Klub biatlonu Klecany posílá pozdrav 
cestou z druhého podzimního soustře-
dění na úpatí Krkonoš. Doufáme, že 
sníh, který teď vidíme z okna dodávky, 
nás bude provázet celou zimní sezónu 
a globální oteplování neohrozí náš krás-
ný sport. Celý biatlonový svět se zavázal 
od letoška nepoužívat fluorové vosky, 
a přispět tak k ochraně přírody. 

Na zimu se poctivě připravujeme 
na kolečkových lyžích i v dešti a sně-
žení. Rádi bychom navázali na největší 
úspěch letošní letní sezóny – první mís-
to v žebříčku Českého poháru v letním 
biatlonu naší dorostenky Kláry Haná-
kové. Nejdůležitější pro nás ale zůstává 
vztah ke sportu, k horám, k přírodě, 
k  naší partě kamarádů. Nejhezčí letní 
zážitky jsme prožili v Tatrách, kde jsme 
viděli medvěda, bydleli v kempu s liškou 

a doprovázeli nás tři psi. Šestnáctidenní 
pobyt na Slovensku jsme zakončili účas-
tí na Slovenském Viessmann poháru 
v Predajné, odkud Klárka také přivezla 
zlatou medaili a životním výsledkem 
ve veteránské kategorii se k ní přidala 
i naše trenérka Monika Deverová. 

Moc dobře víme, že nejdůležitější ne-
jsou stupně vítězů, ale zdravý vývoj na-
šich sportovců, a tak naše předsevzetí do 
zimy nezahrnuje získávat medaile, ale 
nadšení pro běžky na celý život. V na-
šem týmu rádi přivítáme další sportovce 
od osmi do šestnácti let, hlásit se mohou 
celoročně. Všem našim fanouškům, přá-
telům i sousedům přejeme pevné zdraví 
a radost z pohybu a přírody, klidné pro-
žití vánočních svátků a do Nového roku 
všechno dobré. 

Tým trenérů
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V Z Á C N Ý  M I R E K  H O D A N , 
Z A K L A D A T E L  T O M  Ř E Ž , 

B Y  O S L A V I L  1 0 0  L E T

Mirek v šedesátých letech založil v Řeži 
turistický oddíl, který vedl desítky let 
spolu se svou ženou Jarmilou. Připravili 
pro nás nespočet výletů, výprav, spor-
tovních akcí, závodů a táborů, brali nás 
na velké turistické srazy po celé repub-
lice včetně Slovenska. Vedli nás k  lásce 
k naší zemi, přírodě a pohybu, ale hlav-
ně ke kamarádství, vzájemné pomoci, 
samostatnosti, respektu jednoho ke 
druhému. Mnozí z  nás vděčí Mirkovi 
za skvělé zážitky a zkušenosti, za krás-
ně strávený čas, za bohaté a zábavné 
dětství. Jak jsme si později uvědomili, 
inspiroval nás k dalším sportovním ak-
tivitám, které pořádáme dodnes.

Je naší velkou radostí, že turisťák stá-

le žije, funguje, existuje a obohacuje dal-
ší generace dětí.

Vzpomeňme na Mirka, který otiskl 
nesmazatelnou stopu do našich srdcí 
a životů.

Rádi bychom poctili toto mimořádné 
jubileum trvalou vzpomínkou na Mir-
ka.

U Vltavy na místě bývalého přívozu 
bude stát dřevěná lavička s  malou ne-
nápadnou cedulkou. Půjdete-li kolem, 
zastavte se, posaďte se, vzpomeňte.

Pojďme se sejít u Mirkovy lavičky 
přesně v den stoletého výročí – 29. úno-
ra v 16 hodin a krátce zavzpomínat.

Ivča a Jarda Pínovi
a mnoho bývalých členů, kteří vzpomínají 

29. února příštího roku to bude 100 let ode dne, kdy se 
narodil Vladimír Hodan - zkrátka Mirek.

U K O N Č E N Í  K U B B O V É  S E Z Ó N Y
Jak jsme avizovali v mi-
nulém čísle zpravodaje, 
v září se konalo MČR 
žen v kategorii 1 vs 1, 
které jsme organizovali 
u nás v Husinci. Mis-
trovství se zúčastnilo 
rekordních 24 hráček 
a celý den provázelo 

krásné podzimní slunečné počasí. Po-
važuji za skvělé a důležité, že se turnaje 

zúčastnily i dvě hráčky, které nejsou čle-
ny spolku, ale obyvatelky naší vesnice! 
Pro fanoušky a hráčky jsme si připravili 
videopozvánku, která byla poněkud ne-
tradiční, ale naprosto výstižná. Touto 
cestou bych ráda poděkovala všem za 
opravdu krásnou odezvu, kterou jsme 
dostali! A navíc, videopozvánka byla 
opravdu úspěšná – na sociálních sítích 
má přes 3500 zhlédnutí! Mistrovství se 
zúčastnilo několik našich hráček a  ná-

sledné boje o ty nejvyšší příčky byly 
zápasy mezi hráčkami našeho spolku. 
Obsadili jsme všechny medailové příč-
ky, 1. Klárka, 2. Kačí, 3. Hanina a bram-
borové místo patří Jiřince. 

Na konci září se uskutečnil Tur-
naj Mistrů kubbové ligy, které jsme se 
v tomto roce zúčastnili poprvé. Nejlépe 
umístění hráči z 1. ligy si zahráli zápasy 
s ostatními nejlépe umístěnými kubbaři 
z celé České republiky. Z našeho spol-
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ku jeli 4 zástupci a jejich umístění bylo 
následující: 6. Klárka, 9. Pepíček, 11. 
Standa a 13. Jirka. Kubbové ligy se urči-
tě zúčastníme i v příštím roce a já bych 
vás všechny chtěla touto cestou znovu 
informovat, že je možné se do ligy také 
zapojit. Zatím nejsou žádné bližší infor-
mace, kdy bude spuštěna registrace, ale 

sledujte naše sociální sítě, kde budeme 
tuto informaci určitě sdílet. 

Kubbovou sezónu jsme zakončili 
na turnaji u nás, a to již tradičně HU-
SINECkou ŘEŽbou. Po roční pauze 
se turnaj konal za účasti zahraničních 
týmů – přijeli naši kamarádi z Rakouska. 
Poslední možnost si zahrát kubb využilo 

26 týmů, z toho bylo několik týmů z řad 
našich členů. Týmy, které nepostoupily 
po odehrání základních kol do hlavního 
pavouka, si zahrály skupinu kubbových 
nadějí. Nejdéle ze všech našich týmů 
bojovali 2 Pinďové. A nakonec je i pro 
ně ukončení sezóny s medailí na krku! 
Patří jim skvělé 2. místo!

A tím další sezóna končí. V příštím 
roce nás čekají další kubbové turnaje, 
mistrovství a také zmíněná kubbová 
liga. Ráda bych vás všechny pozvala na 
naše turnaje, ne jako fanoušky, ale jako 
hráče! Není se opravdu čeho bát, navíc 
poměrně pravidelně trénujeme v Ob-
čerstvení U Hastrmana, kde vám vše 
rádi vysvětlíme a přiblížíme. Budeme se 
na vás všechny těšit! A také bych všem 
ráda popřála krásné Vánoce a klidný 
konec tohoto roku za celý náš kubbový 
spolek. A ať je pro vás rok 2024 přesně 
takový, jaký si přejete, aby byl. 

Kačí Krmelová
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O C H O T N Í C I  J A K O B Y  H E R C I
Naši milí příznivci, na závěr tohoto 
roku bychom vám rádi poděkovali za 
vaši přízeň. Naši autorskou hru Hra ve 
hře (aneb nevážně na vážné téma) jsme 
letos hráli 10×, z  toho 3× úspěšně na 
divadelních přehlídkách. Hrajeme rádi 
pro vás, místní i z blízkého okolí, stejně 
tak nejsme líní přijet kamkoli, kde nás 
chtějí vidět. Mezi naše zájezdová před-
stavení patřily Žamberk, Libochovice, 
Plzeň, Hořín. 2× jsme také uvedli naši 
hru přímo v  Praze. Rádi poznáváme 
nová místa, lidi i atmosféru divadelních 
sálů. Každé představení je v něčem jiné, 
každé setkání s lidmi, kteří pro nás v da-
ném místě vše zorganizovali, nás potěší 
a obohatí.

Ono to ochotničení je vlastně taková 
docela zvláštní věc. Někteří profesionál-
ní herci tvrdí, že to máme jako ochotníci 
lehčí, že na rozdíl od nich, kteří jsou na 
herectví existenčně závislí, nám zůstává 
radost ze zkoušení i hraní. Může být. 
Protože když se každou středu odebírá-
te z  domova od rozdělané práce (úko-
lů s  dětmi, vaření večeře, šicího stroje, 
účetnictví apod.) na divadelní zkoušku, 
často už za tmy do ztichlé knihovny na 
obecním úřadu, mnohdy se vám nechce. 
Za sebou máte celodenní kolotoč a ve-
čer vás čeká řehole. Měli byste pobrat 
všechny rekvizity a kostýmy, text už si 
nést v hlavě a na místě vynaložit posled-
ní zbytky energie a nechat rozproudit 
také trochu emocí. Kolikrát se vám fakt 
nechce, ještě na poslední chvíli si měříte 
teplotu, jestli by jako omluva neprošla 
hrozba chřipky, kolikrát zvolíte strategii 
prosté ztráty paměti, což vám také ne-
projde, protože jste adresně kontaktová-
ni a vyzváni k neprodlenému dostavení 

se. Ale pak věřte nebo nevěřte, když ze 
zkoušky odcházíte, cítíte se nabiti novou 
dávkou energie, dáváte si předsevzetí do 
příště už se určitě naučit text a sehnat si 
rekvizity. No je vám prostě fajn. 

A to jsme vám ještě neprozradili, jak 
se ochotnický herec cítí na velkém pó-
diu v opravdovém divadle a po předsta-
vení s plným sálem tleskajících diváků. 
Slibujeme, že o tomto tajemství vám 
něco napíšeme zase příště.

Hledáme nového kolegu do souboru
Máte-li chuť si zažít něco z výše popsa-
ných pocitů, máte jedinečnou možnost 
přidat se mezi nás. Jsme na počátku 
zkoušení nové hry a moc rádi bychom 
mezi nás uvítali posilu. Tentokrát by to 
měl být mladík či muž jakéhokoli věku, 
vzrůstu či vzezření. Neměla by mu však 
chybět chuť zkusit se převtělit do kůže 

někoho jiného a také by si měl umět udě-
lat čas jednou týdně na zkoušky a poté 
cca 1× měsíčně na představení. V přípa-
dě vašeho zájmu kontaktujte kohokoli 
z našeho souboru osobně nebo napište 
na náš email ochotnici-rez@seznam.cz. 
Rádi vás mezi námi přivítáme.

Zachovejte nám svoji přízeň a my se 
s vámi na jaře příštího roku budeme tě-
šit na premiéru naší nové hry.

vaši Jakoby herci 
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T O M – Ř E Ž
Přešli jsme Jeseníky! Ve středu 
30.  8.  jsme nasedli do vlaku, do vlaku 
a  nakonec do vlaku, a ten nás dovezl 
až do Velkých Losin. Jestli bylo hezky? 
Ano, pršelo krásně. Neúnavně jsme 
stoupali výše, až nám společnost zača-
la dělat jen krásná mlha. Došli jsme do 
chaty Ztracenka (720 m n. m.), dostali 
teplou večeři (kuře s  rýží č. 1), zahráli 
si ping-pong a zahučeli do peřin. Ráno 
jsme zajásali, že už neprší a vyrazili na 
nejnáročnější část přechodu. Zase jsme 
stoupali, až se krajina kolem nás promě-
nila. Nestačili jsme zírat. Zdolali jsme 
vrcholy Pecny (1330 m) a  Vysoká hole 
(1464 m) a zase maličko klesli a ubyto-
vali se v chatě Figura, která nám připra-
vila typické borůvkové knedlíky. V pá-
tek bylo napětí ve vzduchu – čeká nás 
nejvyšší bod! Vyběhli jsme 3 km, až už 
jsme stáli, nebo spíše vláli na Pradědu, 
tedy 1491 m n. m.

Zbytek dne jsme po hřebenovce šli 
„na kochačku“ z  kopce až na chatu na 
Červenohorském sedle, kde jsme po ve-
čeři (kuře s rýží č. 2) vyjedli z vitrínky 
i medovník. V sobotu jsme šplhali zase 

téměř všechno to, co jsme předešlý den 
sešli. Odměnou byla krajina, ze které 
se nám tajil dech. Přes Červenou horu 
(1333 m) a Vozku (1377 m) jsme došli 
k potoku, kde si někteří členové výpra-
vy nalili čaj do hrníčků, jiní zas vodu 
do bot. Následoval výšlap na Keprník 
(1423 m) s luxusním výhledem a pak už 
hurá do chaty Jiřího z Poděbrad na Še-
ráku (1351 m), kde nás místo rýže s ku-
řetem č. 3 čekal výběr z několika jídel, 
juhů!

Poslední den už jsme jen sešli do 
Ramzové a pochvalovali si skvělý závěr 
letních prázdnin. Podtrženo, sečteno: 
63 km a 22 spokojených turistů.

Následovaly zajímavé jednodenní 
akce. V září se uskutečnil 4. ročník turi-
stického závodu Tézetka, ve kterém zá-
vodníci ukázali kromě své fyzické kon-
dice i multioborové znalosti. Vítězům 
gratulujeme! No, a 7. října jsme se jeli 
podívat do Lužné na sraz Bardotek. Na 
místě se potkaly historické lokomotivy, 
které bylo možné si prohlédnout i  ze-
vnitř. Dětem se ale nejvíce líbila točna 
a zatoulané mládě divočáka.

V říjnu jsme využili dlouhého „léta“ 
a s  praktikanty přešli Brdy. Z  Míšova 
k  Padrťským rybníkům, na horu Koč-

ka, úchvatnou (a deštivou) krajinou ke 
Třem trubkám a k přístřešku, o kterém 
jsme předem nevěděli, zda vůbec existu-
je, ale nakonec nám dopřál noc v suchu. 
Pro některé to byla premiéra spaní ven-
ku. Druhý den bylo chladněji, ale sluníč-
ko. Odvážnější si dopřáli ranní koupel 
v  malé přehradě a vyrazili jsme kolem 
dopadové plochy na nejvyšší vrchol Tok 
(865 m). Nezraněni pyrotechnikou jsme 
přešli až na samý kraj Brd a do Příbrami. 
Bylo to náročných, ale užitých 35 km.

Během podzimních prázdnin nás 
čekala tradiční podzimní Knínice. Tak 
krásně barevný podzim jsme v  Kruš-
ných horách asi ještě neviděli. Kromě 
procházek po malebném okolí chaty 
jsme vyrazili do spálených částí Čes-
kého Švýcarska, kde jsme se dozvěděli 
něco o ekologické sukcesi a na plavbě 
lodí Divokou soutěskou i o Titaniku 
a skalních útvarech. Na chatě jsme si 
vyzkoušeli linoryt, někteří i dvakrát, 
třikrát… Poslední večer jsme ze spole-
čenské místnosti udělali kino a v neděli 
zjistili, že to zase uteklo a jedeme domů. 
Knínice byla a je pro oddíl místem, kde 
se po náročnějších výletech přes rok 
v klidu naladíme na stejnou notu, a to je 
k nezaplacení.

Na závěr bychom vám rádi poděko-
vali za účast ve Velké podzimní hře, kte-
rá probíhala od začátku října do konce 
listopadu. V příštím čísle zpravodaje 
soutěž vyhodnotíme!

Zuzka Bartíková
www.tomrez.com

Stále na cestě



S
P

O
L

K
Y

 A
 S

D
R

U
Ž

E
N

Í

30

N Á R O D N Í  P L E M E N A  P S Ů
Mezi množstvím psích 
plemen existují tzv. ná-
rodní plemena lovec-
kých psů. Jsou vyšlechtě-
na v určité zemi a podle 
ní se též nazývají. U nás 

je to český fousek a český teriér, na Slo-
vensku pak slovenský kopov a slovenský 
hrubosrstý ohař. 

Prapůvod českého fouska lze vysle-
dovat až k době Karla IV. Kroniky uvá-
dějí, že tento panovník rád lovil s český-
mi hrubosrstými psy. Účast těchto psů je 
doložena též na honu konaném u příle-
žitosti ukončení třicetileté války a obje-
vují se na loveckých výjevech z přelomu 
17. a 18. století. První oficiální popis 
plemene je z  roku 1882 od lesmistra 
Josefa Černého. První chovatelský klub 
byl založen roku 1896 pod názvem 
„Spolek pro ohaře hrubosrsté – český 
fousek – pro Království české se sídlem 
v  Písku“. Po všech možných historic-
kých peripetiích byl konečný standard 
plemene zpracován roku 1931 a v roce 
1964 jej Mezinárodní kynologická fede-
race (FCI) oficiálně uznala. Český fou-
sek patří mezi ohaře. Je to středně silný 
pes s  třívrstvou hrubou srstí a výškou 
v  kohoutku 60–66 cm u  psa a 58–62 
cm u feny. Přípustné zbarvení je hnědé, 
hnědé s bílými prokvetlými znaky či bě-
louš s hnědými plotnami. Má všestran-
né využití hlavně při lovech na drobnou 
zvěř. Vyniká prací na stopě i ve vodě, 
ovladatelností, ostrostí a vrozeným při-
nášením (aport).

Druhým naším národním pleme-
nem je český teriér. Ve srovnání s  čes-
kým fouskem se jedná o nové plemeno, 
s  jehož šlechtěním se začalo po druhé 

světové válce křížením skotského teri-
éra (fena) a sealyham teriéra (pes). Má 
hustou srst s hedvábným leskem a mod-
rošedým či hnědošedým zbarvením pří-
padně s bílými znaky. Výška v kohoutku 
se pohybuje mezi 27–30 cm. Vzhledem 
k tomu, že se jedná o teriéra, patří mezi 
norníky. Tím je dáno jeho předpokláda-
né užití pro lov v noře, a to zvířat ško-
dících myslivosti (liška, jezevec). V sou-
časnosti je však používán spíše jako 
plemeno společenské.

Slovenský kopov je staré národní 
plemeno, které vychází z domácího psa 
chovaného v horských oblastech a vyu-
žívaného především v  obecních honit-
bách. Tam vznikaly jeho charakteristic-
ké vlastnosti, jako je ostrost, vytrvalost, 
práce na stopě a orientační schopnos-
ti  i  v neznámém prostředí. Patří mezi 
honiče (brakýře), užívá se však též jako 
barvář či přinašeč drobné zvěře. Srst 
má středně hrubou, přiléhavou, hustou, 
černého zbarvení s typickým mahago-
novým pálením. Výška psa je 45–50 cm, 
feny 40–45 cm. FCI uznala jeho stan-
dard v roce 1963.

Nejmladším plemenem ohařů je slo-
venský hrubosrstý ohař. Šlechtění za-
počalo v  padesátých letech 20. století 
z hrubosrstých jedinců šedého zbarvení 
především českých fousků. Křížením 
s  výmarským krátkosrstým ohařem 
se postupem času podařilo vyšlech-
tit plemeno, jehož standard byl uznán 
FCI v roce 1983. Slovenský hrubosrstý 
ohař má všechny vlastnosti ohaře, což 
je výborný nos, vytrvalost, spolehlivé 
přinášení, takže se jedná o všestranně 
využitelného psa. Zbarvení srsti je šedé. 
Výška psa je 62–68 cm, feny 57–64 cm.

Jak Češi, tak Slováci mohou být prá-
vem hrdi na svá národní, mezinárodně 
uznaná plemena loveckých psů.

Jindřich Trpák

český fousek

český teriér

slovenský kopov
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H A S I Č I

Událo se toho mnoho, od tréninků 
a přípravy dětí, až po účast na soutěžích 
a také akce, které jsme pořádali nebo se 
jich účastnili. Na kroužek nám v součas-
né době dochází kolem 25 dětí od první 
třídy až po dorostence, kterým je již nad 
15 let. Pro ně bude nadcházející rok jako 
nový, neboť končí v  kategorii starších 
žáků a postupují do kategorie dorosten-
ci, kde se již závodí v  požárním útoku 
na stejnou délku hadic jako v kategorii 
dospělých. Avizovaný závod ve Zdibech 
proběhl nad naše očekávání. Tým mlad-
ších i starších přivezl prvenství ve svých 
kategoriích. Také jsme s mladšími dětmi 
vyrazili na požární útoky do Brandýsa, 
kde jsme vystřídali ve dvou pokusech 

všechny děti, co jsme měli. Pokusy byly 
platné, a to je pro nás důležité. Sice jsme 
si nesáhli na medaile, ale děti sbíra-
jí zkušenosti. Starší vyrazily na závody 
pořádané OSH Praha-východ, pro ně 
poslední v kategorii starších žáků. Časy 
byly super, ale na medaili to nestačilo. 
Uvidíme, jak se jim bude dařit v  příští 
sezóně v nové kategorii. 

V  říjnu jsme se zúčastnili první-
ho ročníku Gulášfestu. Díky Honzovi, 
který nechtěl peníze za maso na guláš 
a ostatním, co mu pomáhali při vaření, 
jsme pro děti vybrali nemalé penízky, 
které použijeme například na poříze-
ní oblečení pro malé hasiče. Jsme taky 
rádi, že jsme se ve vánoční čas mohli po-
tkat u rozsvěcení vánočního stromečku. 
Moc děkujeme za finanční příspěvky 
od obce Husinec, ÚJV a panu Macalo-
vi, kteří letos přispěli na chod kroužku 
a my dětem můžeme obměnit a nakou-
pit nový materiál, který potřebujeme 
pro chod kroužku.

V  příštím roce je hodně plánů od 
soutěže v  uzlování, požárním útoku 
a TFA (železňák).

Ani výjezdová jednotka nezahálela 
a  za rok vyjela k  nemalému počtu os-
trých výjezdů. Ať už se jedná o spadlý 
strom, transport pacienta, požár, zava-
leného člověka ve výkopu nebo noční 
hledání pohřešovaného chlapce. Každý 
tento výjezd je něco jiného, ale pokud 
všechno dopadne dobře, a byť by byl za-
chráněn jen jeden, stojí to za to.

V  průběhu roku prochází jednotka 
předepsanými školeními a cvičeními 
pro různé situace, které mohou nastat. 
Tato cvičení probíhají jak v součinnosti 
s  jinými jednotkami, tak ve spolupráci 
s ÚJV.

Katka Studničková

Je tu konec roku a tak neuškodí trošku bi-
lancování a zároveň i pohled na to, co nás 
čeká v roce nadcházejícím.
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S T A Ř Í  M I S T Ř I  P O D  D R O B N O H L E D E M

Rentgenová prášková difrakce
Rentgenová prášková difrakce je ana-
lytická metoda, která umožňuje identi-
fikovat drobné krystalické složky pev-
ných látek, ať už v  podobě práškové, 
nebo kompaktní. Metoda využívá jevu 
„difrakce“ (ohybu), při kterém se vlnění 
za překážkou ohýbá od svého původní-
ho směru a dostává se tak oblasti geo-
metrického stínu překážky. Tento jev je 
pozorovatelný u všech typů vlnění (svět-
la, zvuku, vln na vodě) zejména, když 
vlna prochází štěrbinou (mřížkou), jejíž 
velikost je srovnatelná s  vlnovou dél-
kou. V  našem případě jde o rentgeno-
vé záření o vlnové délce v řádu desetin 
nanometru, které prochází drobnými 
krystalky.

Krystaly
V krystalech jsou atomy totiž pravidel-
ně uspořádány tak, že vlastně tvoří sou-
stavu mřížek, jejichž vzdálenosti jsou 
právě v řádu 0,1 nm. Takto difraktované 
(ohnuté) rentgenové záření poskytuje 
pro každou jednotlivou krystalickou lát-
ku jedinečný difrakční obrazec. Protože 
jsou atomy v každé krystalické látce upo-
řádány jedinečným způsobem, můžeme 
si tedy difrakční obrazec představit jako 
otisk prstu každé jednotlivé krystalické 
látky. To nám umožňuje krystalické lát-
ky identifikovat, popřípadě stanovit je-
jich množství ve zkoumaném materiálu.

Mikrodifrakce
Pokud rentgenové záření vedeme úzkou 
kapilárou, můžeme výrazně snížit veli-
kost jeho stopy dopadající na vzorek, 
což umožní zkoumat i vzorky velice 
malé. V případě maleb se obvykle ode-
bírají vzorky zhruba o velikosti mako-
vého zrnka. Ty jsou pak vybroušeny do 
podoby nábrusů, na kterých lze zkou-
mat jednotlivé malířské vrstvy, z  nichž 
je celý obraz složen (obr.). Cílem je na-
lézt co nejvíce složek malby a zároveň 
vzorek uchovat pro budoucí srovnávací 
studie.

20 let mikrodifrakce v ALMA
V srpnu uběhlo 20 let od instalace rtg. 
práškového difraktometru umožňují-
cího měření v  mikrodifrakčním módu 
v laboratoři ALMA v Ústavu anorganic-
ké chemie AV ČR, v. v. i. Před zakoupe-
ním přístroje bylo měření vzorků z ma-
lířských děl s velkým napětím zkoušeno 
přímo u výrobce v aplikační laboratoři 
– do té doby takto měřit vzorky z obrazů 
nikdo nezkoušel. Experiment se povedl, 
jak dokumentuje nadšený článek v do-
bovém newsletteru výrobce přístroje 
(X’Pert News 10/2002). Za dvacet let 
bylo mikrodifrakcí úspěšně analyzo-
váno ca 1600 vzorků, z  toho přes tisíc 
z  uměleckých děl. Mikrodifrakční mě-
ření jsou důležitá zejména, pokud směs 
pigmentů obsahuje látky s velice podob-

ným složením (např. hlinkové, měďnaté 
a olovnaté pigmenty).

Degradační produkty
Kromě původních pigmentů je důleži-
té i správně identifikovat složky, které 
v  malířské vrstvě vznikly později pů-
sobením různých vlivů (viz. Zpravodaj 
4/2020 a  4/2022). Právě jejich rozpo-
znání umožňuje studovat degradační 
procesy, které mají za následek změny 
barevnosti nebo ztrátu soudržnosti ba-
revných vrstev. 

Zjistili jsme tak například, že pře-
měnu modrého azuritu na zelenkavý 
atakamit v nástěnných malbách mají na 
svědomí kromě chloridů putující zdi-
vem také bakterie produkující kyselinu 
šťavelovou, která celý proces urychluje. 
Jiným příkladem je teplem vyvolaná 
změna struktury původně modrého vi-
vanitu na hnědavý santabarbarait nebo 
právě zkoumaný proces zmýdelňování 
v  přítomnosti olovnatých a rtuťnatých 
pigmentů. 

Silvie Švarcová
Ústav anorganické chemie AV ČR, v. v. i.

Již 20 let nahlížíme do nitra malířských děl pomocí mikrodifrakce
Je ten obraz pravý? Kdy, kde a kým byl namalován? Odpovídá jeho nynější podoba původnímu záměru? Jaké jsou příčiny jeho po-
škození? Jak původně vypadal? To jsou zásadní otázky kladené v souvislosti s průzkumem malířských děl. Každá informace, kterou 
o daném díle máme, zpřesňuje jeho hodnotu. Nedostatek informací je i jednou z příčin, proč velká část sbírkového fondu muzeí 
a galerií zůstává navždy skryta v depozitářích. Díky metodám materiálového průzkumu je však možné získat mnoho zajímavých 
informací i z nepatrného množství vzorku malby. Jednou z takovýchto metod je rentgenová prášková mikrodifrakce, kterou zavedla 
Akademická laboratoř materiálového průzkumu malířských děl (ALMA) do svého portfolia analytických technik před dvaceti lety. 
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L A B O R A T O Ř  A M S  V   P L N É  P R Á C I

Laboratoř AMS je společným pracovi-
štěm ÚJF, Fakulty jaderné a fyzikálně 
inženýrské (FJFI) ČVUT v Praze a Ar-
cheologického ústavu AV ČR, Praha 
(ARÚ). Laboratoř úzce spolupracuje 
s  radiouhlíkovou laboratoří CRL, která 
se již mnoho let specializuje na datování 
předmětů pomocí radioaktivního uhlí-
ku 14C.

Metoda AMS umožňuje stanovení 
některých dlouhodobých radionukli-
dů s mezemi detekce, které jsou jinými 
analytickými metodami nedosažitelné. 
Jádrem laboratoře je urychlovačový 
hmotnostní spektrometr MILEA (Mul-
ti-Isotope Low Energy AMS) od švý-
carského výrobce Ionplus AG. MILEA 

umožňuje produkovat špičkové výsled-
ky i přes kompaktní rozměry a relativně 
úsporný provoz. Část odpadního tepla 
z chlazení výkonných magnetů je vrace-
na do tepelné bilance budovy laboratoře 
pomocí tepelných čerpadel.

Laboratoř je nejvíce využívána pro 
radiouhlíkové datování, založené na 
měření obsahu uhlíku 14C. Datovat lze 
předměty staré až zhruba 55 000 let. 
Určuje se období, kdy byly předměty 
vyloučeny z koloběhu uhlíku v příro-
dě, například poražením stromu. Mě-
ření kosmogenních radionuklidů be-
ryllia 10Be a hliníku 26Al je využíváno 
například pro datování událostí, které 
proběhly před stovkami až miliony let. 
MILEA umožňuje měření některých 
aktinoidů a produktů štěpení uranu, 
zejména izotopů uranu 236U a jódu 129I, 
které je využíváno pro sledování konta-
minace životního prostředí a kontrolu 
dodržování mezinárodních úmluv o ne-
šíření jaderných zbraní.

Citlivost metody AMS pro 14C umož-
ňuje pracovat s velmi malými vzorky. 
Tato nepatrná množství je často možné 
odebrat i ze vzácných archeologických 
nálezů či uměleckých děl. V  nedávné 
době bylo provedeno měření vzorků tzv. 
čáslavské kalvy – části lebky přisuzova-
né Janu Žižkovi. I když fragment lebky 
odpovídá některými znaky historickým 
pramenům (pohlaví, věk, možná zraně-
ní), její původ není zcela jasný. Předběž-
né výsledky laboratoře AMS naznačují, 
že lebka by mohla patřit souputníkovi 
Jana Žižky.

Laboratoř AMS se významně podílí 
na radiouhlíkovém datování zdí českých 
hradů a dalších historických budov po-
mocí uhlíků, které se vyskytují ve stře-
dověkých maltách. Jako jedna z  mála 
AMS laboratoří je rovněž schopna zjiš-
ťovat stáří keramických nádob pomocí 
zbytků tuků uložených v  pórech kera-
mických střepů.

Laboratoř se zabývá rovněž dato-
váním slonoviny, nosorožčí rohoviny, 
želvích krunýřů a dalších částí zvířat či 
výrobků z  nich. Obchod s kly slonů je 
z důvodu jejich ochrany regulován: po-
dle současných mezinárodních dohod 
lze prodávat pouze výrobky ze starožit-
né slonoviny. Datování umožňuje odha-
lit, zda předmět nepochází ze slonoviny 
získané po zavedení příslušných dohod, 
a tedy nelegálním způsobem.

Probíhající analýza kosmogenních 
nuklidů v kamenných vzorcích z nej-
starších vrstev sedimentů archeologické 
lokality u městečka Korolevo na západě 
Ukrajiny je zase zaměřena na určení ob-
dobí, kdy byla oblast obývána hominidy, 
tedy předchůdci člověka. Pokud se osíd-
lení ukáže výrazně starším než 1,2 mi-
lionu let, mohou výsledky pomoci po-
rozumět tehdejším migračním trasám v 
Evropě.

Práce laboratoře AMS byla předsta-
vena veřejnosti v rámci Dne otevřených 
dveřích řežského areálu, čehož využilo 
i mnoho místních občanů.

Miroslav Dočkal
Ústav jaderné fyziky AV ČR, v. v. i.

Foto: Jana Plavec, SSČ AV ČR

První laboratoř AMS (urychlovačové hmotnostní spektrometrie) v České republice zahájila činnost v roce 2022. Laboratoř je sou-
částí infrastruktury CANAM zahrnující klíčová zařízení Ústavu jaderné fyziky AV ČR (ÚJF) a je umístěna v komplexu urychlo-
vačů v úzkém údolí na konci řežského výzkumného areálu.
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L O V E C  R A D R O N  N A D  Ř E Ž Í

Pokročilý autonomní dron z dílny Fa-
kulty elektrotechnické ČVUT, osazený 
unikátními částicovými detektory spo-
lečnosti ADVACAM, umožní účinně 
detekovat zdroje radioaktivity, včetně 
těch pohyblivých. Kromě monitorování 
změn radiační situace nebo tvorby radi-
ačních map nabídne technologie pomoc 
například při požárech radiologických 
zařízení, pátrání po odcizených zdrojích 
radiace, nehodách při převozu radioak-
tivního materiálu nebo skenování vět-
ších oblastí.

Prototyp zařízení, vyvinutý s  pod-
porou Technologické agentury ČR, je 
navržen ve variantě pro let ve venkov-
ním prostředí s GPS nebo pro nasazení 
uvnitř budov, tady dron pro navigaci vy-
užívá unikátní software.

Řešení záchytů neznámých zdrojů 
radiace v ČR patří i mezi činnosti ÚJV 
Řež. Detekce těchto zdrojů může být 
někdy dost problematická, přitom rych-
lost jejich dohledání a zajištění je pro 
ochranu obyvatel a životního prostředí 
klíčová. Na rozdíl od běžné dozimetric-
ké technologie umí senzory na dronu 
určit nejen přítomnost radiace, ale také 
směr, odkud záření přichází. To hledání 
násobně urychluje, na kilometru čtve-
rečním tak dron vypátrá radioaktivní 
vzorek za dvě minuty.

Prezentaci technologie na louce 
v Řeži se zájmem přihlíželi zástupci slo-
žek Integrovaného záchranného systé-
mu, včetně Policie ČR. Díky zpravodaj-

ským štábům CNN Prima News, České 
televize a dalších publicistů měla ukázka 
i velký mediální ohlas. Z řad nadšenců 
se akce účastnil i spolek Žhavá místa, 
který vytváří mapy míst s potenciálně 
zvýšenou radioaktivitou.

Děkujeme obci a majitelům pozemků 
za vstřícnost při přípravě této zajímavé 
akce. I díky ní se Řež znovu připomněla 
jako technologický inovátor.

Alena Rosáková
 Marketing ÚJV Řež, a. s. 

Výsledky projektu RaDron představují slibné rozšíření technologií pro zajištění ra-
diační bezpečnosti. Dynamická ukázka nové metody lokalizace zdrojů radioaktivity 
pomocí unikátního dronu proběhla na pozemcích v Řeži na konci října. Její součástí 
byla i simulace akčního zásahu specializovaného týmu pro záchyty neznámých zdrojů 
radioaktivity z ÚJV Řež.
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Z historie železnice 
na západ od Prahy
O zrodu, historii a budoucnosti železničních 
tratí na západ od Prahy. A také o mašinách, 
které na nich jezdily a jezdí.

KDY  ve středu 10. ledna 2024 od 18:00 hod.
KDE  Konferenční centrum ÚJV v Řeži
  (vchod před konečnou stanicí autobusu č. 371 mimo hlavní vrátnici)

Znalec železnic a všeho co s tím souvisí Alexander Kaldy vás v přednášce 
provede poutavou historií železničních tratí na západ od Prahy: 
Buštěhradská dráha, Kladno-Kralupy, Pražsko-duchcovská, Pražský 
Semmering… Přednáška s projekcí pro širokou veřejnost bude prošpi ko-

vána bohatou dokumentací mnohdy vzácných 
historických dokumentů.

S podporou: Obecní úřad a ÚJV
Organizuje: munichd@gmail.com 

Pozvánka pro
seniory na

Vánoční
vystoupení

20. 12.
v budově školy

15:00
dětí MŠ a ZŠ Husinec - Řež

Přijďte posedět, vánočně se naladit a
potěšit se vystoupením dětí z naší

školy a školky. 
Těšíme se na Vás!

Děti a pracovníci školy ve spolupráci se Sociální a
kulturní komisí OÚ.

Pozn. po dohodě lze zajistit odvoz na akci i z akce
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Aktualizováno 1. 12. 2023

Zastupitelstvo Sport a kultura Život v obci Biopopelnice a bioodpadSpolek rodičů a přátel ZŠ a MŠ Husinec-Řež

Zasedání zastupitelstva18. 12.

Zasedání zastupitelstva22. 1.

Vystoupení dětí ZŠ a MŠ 
pro seniory 20. 12.

Konkáva – Candycane coffee 
- Latte Art 19. 12.

Vánoční otevření kapličky24.–25. 12.

Sousedské zpívání koled 
před kapličkou ve 14.0024. 12.

Z historie železnice 
– přednáška v ÚJV10. 1.

Tříkrálová sbírka – charita6. 1.

Kavárnička pro rodiče s dětmi5. 1.

Konkáva – novoroční otužování 
s opékáním buřtů1. 1.

Konkáva - novoroční 
IKEBANA – Hana Jizbová6. 1.

Schůzka herního klubu9. 1.

Koncert v řežské kapličce – 
soubory Kvafle a Chmelnička13. 1.

Konkáva – Barista nanečisto 14+15. 1.

Konkáva – Candycane coffee 
– Jak poznat kvalitní kávu23. 1.

První obecní ples 
v KC Rychta Klecany27. 1.

Konkáva – Finanční svoboda 
– Vendula Křivánková10. 2.

Schůzka herního klubu6. 2.

Konkáva – Barista nanečisto 14+ 
pokračování4. 3.

Schůzka herního klubu5. 3.

Konkáva – Candycane coffee 
– Latte Art12. 3.

Konkáva – Veselé Velikonoce23. 3.

Konkáva – Zdobení kraslic 
voskovou metodou23. 3.

Ježkohraní – turnaj v deskových 
hrách2. 4.
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